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نماینده مردم نجف آباد در تیران و کرون مطرح کرد؛

 کاهش انگیزه شکار با تقویت
صنعت گردشگری

تعداد کاربران فیسبوک به تقریباً سه میلیارد رسید!

 رشد سهام متا
در واکنش به گزارش مالی

گفت وگو با یک فعال اقتصادی درباره راه کارهای مقابله با افزایش تورم؛

 اتکا به تولید
راه تیمار اقتصادهای بیمار
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مدیرکل بیمه سلامت اصفهان:

 یک میلیون و 300 هزار نفر
رایگان بیمه شدند

چهره روز

استاندار اصفهان:

دلارزداییازاقتصاد
دردستورکاردولتاست

6
 استاندار اصفهان گفت: دلارزدایی از اقتصاد کشور با هدف مهار 

تورم در دستور کار دولت قرار گرفته است.

منبع: ایلنا

شــهروندی دارای بنیان هــای فرهنگــی  
اســت و مجموعــه ای از ارزش هــای اجتماعــی 
ماننــد مســاوات طلبــی، ازادی، فردگرایــی، 
مــردم ســالاری و مســئولیت پذیــری مدنــی و 
نظام هایــی همچــون لیبرالیســم از آن حمایــت 
ــد. مفاهیم شــهریوندی مدنی، سیاســی  می کنن
و اجتماعــی نمی تواند تمــام نیازهــای فرهنگی 
ــا  ــد ب ــن رو بای ــد و از ای ــش ده ــراد را پوش اف
ــن  ــه ای ــه ب ــی ک ــهروندی فرهنگ ــوم ش مفه
حقــوق و نیازهــای فرهنگــی اشــاره دارد 

ــزون  ــهروندان اف ــن ش ــود، بنابرای ــل ش تکمی
بــر حقــوق مدنــی، سیاســی و اجتماعــی از 
حقــوق فرهنگــی نیــز برخوردارنــد وافــزون بــر 
ــی دارای  ــادی، اجتماعی و سیاس نیازهای اقتص
مجموعــه ای از نیازهــای فرهنگــی نیز هســتند 
ــوط  ــای مرب ــه نیازه ــوان ب ــه می ت ــه از جمل ک
بــه خلاقیــت و خودشــکوفایی و فراغــت و 

ــرد. ــاره ک ــذت اش ل
شــهروندیِ فرهنگــی، پذیــرش حضــور 
ــا تفاوت هــای فرهنگــی در یــک  شــهروندان ب

مجموعــه شــهری را شــامل می شــود. آشــنایی 
ــه  ــبت ب ــهروندی نس ــف ش ــوق و تکالی ــا حق ب
یکدیگــر، رعایــت روابــط مســالمت آمیز 
بیــن شــهروندان و دوری از هرگونــه قــوم 
مــداری مهمتریــن اصــول شــهروندی 
فرهنگــی اســت. از آنجــا کــه مســئولان و 
ــت  ــوزش و تربی ــه آم ــهری وظیف ــت ش مدیری
ــده  ــه پدی ــد مطالع ــده دارن شــهروندان را برعه
 شــهروندیِ فرهنگــی از ضــرورت بالایــی 

برخوردار است. 

شهروندیِ فرهنگی، پدیده ای مهم تر از فرهنگِ شهروندی

مهردادصدرامینی
سرمقالـــه

کارشناس ارشد شهرسازی

ISFAHAN
NEWS

قیمت 7000 تومان

 آزاده سـلیمان نـژاد  »متأسـفانه بایـد گفـت به رغـم آنکـه 
بارهـا و بارهـا لطمه های سـنگین بی توجهـی به مقولـهٔ فرهنگ 
را در عرصه هـای گوناگـون سیاسـی اقتصـادی و اجتماعـی 
تجربـه کرده ایم، امـا هنوز هـم فرهنـگ و موضوعات و مسـائل 
فرهنگـی جایـگاه شایسـته خـود را نـه در برنامه ریزی هـا و 
سیاسـت گذاری ها و نـه در مقـام اجـرا و مدیریت هـا بـه دسـت 
نیـاورده اسـت و ازاین جهـت انصافـاً »فرهنـگ« نهـاد مظلـوم 
جامعه ماسـت«. این هـا بخشـی از متن سـخنان آیه الله حسـین 
مظاهـری رئیـس حـوزه علمیـه اصفهـان بود کـه در نخسـتین 
نشسـت هم اندیشـی رؤسـای کمیسـیون های فرهنگـی و 
اجتماعـی شـورای اسـلامی شـهرهای مراکـز اسـتان کشـور و 
چهارمیـن اجـلاس شـهرهای حماسه سـاز انقـلاب اسـلامی 

قرائـت شـد.
زعیم حـوزه علمیـه اصفهـان در بخشـی دیگـر از این پیـام گفته 
مسـئولان و اعضای محترم کمیسـیون های فرهنگی و اجتماعی 
شـوراهای شـهر و نیـز متصدیـان و متصدیـان سـایر بخش های 
فرهنگی هرگـز نباید تصـور کنند که صرف ریاسـت و مسـئولیت 
آنان در ایـن بخش ها موجـب تخصـص و کاردانی آنـان در مقولهٔ 
فرهنـگ و مسـائل فرهنگـی خواهـد شـد بلکـه بایـد عـلاوه بـر 
اینکـه به طـور جـد مجهـز بـه شـناخت لازم از مسـائل نظـری و 
مشـکلات عملی درصحنه فرهنگ باشـند قطعاً از فکر و مشورت 
متخصصـان و اندیشـمندان در این عرصـه، نیز کمال اسـتفاده را 
بنماینـد و به سـخن و نقد و نظـر آنان توجـه جدی و التـزام عملی 
داشـته باشـند و هیـچ گاه و به هیچ عنـوان خـود را مسـتثنا از آرا و 

انظار متفکـران و اصحـاب فرهنگ نشـمارند.
حجت الاسـلام منوچهـر مهـروی پـور رئیـس گـروه فرهنگـی، 

اجتماعـی و ورزشـی شـورای اسـلامی شـهر اصفهـان در ایـن 
اجلاس که بـه میزبانـی اصفهـان برگزار شـد ضمن ایراد سـخن 
گفت: بـه تعبیـر مقـام معظـم رهبـری اصفهان شـهر شـهیدان، 
شـهر مردان خـدا، جهـاد، هنـر و شـهر علـم و عالمـان فرهیخته 

اسـت.
وی بابیـان اینکـه وجـود دانشـنامه معظـم تخـت فـولاد کـه 
اشـاره ای به آسـمان فـروزان عالمان اصفهـان دارد، تنها بخشـی 
از ویژگی هـای ایـن شـهر را معرفـی می کنـد، افـزود: دربـاره 
ویژگی ها و توصیف شـهر اصفهـان نزدیک به هزار جلـد کتاب در 
طـول تاریخ نوشته شـده اسـت؛ هیچ شـهر و کشـوری را این گونه 
نمی تـوان یافـت کـه در بـاب توصیـف ویژگی هـای آن این گونه 

مطلـب نوشته شـده باشـد.
رئیس گروه فرهنگی، اجتماعی و ورزشـی شـورای اسـلامی شهر 
اصفهان با اشـاره به اینکه امروز میزبان رؤسـای کمیسـیون های 
فرهنگـی شـوراهای اسـلامی مراکـز اسـتان ها از نقـاط مختلف 
کشـور هسـتیم، تصریح کـرد: برگزاری ایـن نشسـت در اصفهان 
و در مـاه اردیبهشـت از دو جهت شایسـته بود؛ نخسـت برگزاری 
هفتـه فرهنگـی اصفهـان و دوم آن کـه اردیبهشـت، مـاه رؤیایی 

شـهر اصفهان اسـت.
مهروی پـور با تأکیـد بـر اینکـه ظرافت هـا و جذابیت های شـهر 
اصفهـان را بایـد بیشـتر بـه کشـور و جهانیـان معرفـی کنیـم، 

خاطرنشـان کـرد:
در حـال حاضـر در اوج حمـلات ترکیبـی هجمه هـای فرهنگـی 
هسـتیم و ایـن شـرایط بـه مـا گوشـزد می کنـد کـه بایـد بـا 
برنامه ریـزی صحیـح و مؤثـر فرهنگـی بـه مقابلـه بـا دشـمن 

تادندان مسـلح در عرصـه فرهنگـی برویـم.

در ادامـه ایـن نشسـت امام جمعـه موقـت اصفهـان بابیـان اینکه 
مقولـه فرهنـگ بسـیار ارزشـمند اسـت، اظهـار کـرد: مجموعـه 
تمدن، دین، اقتصـاد، آداب ورسـوم، مسـائل اجتماعـی و آنچه در 
ایـن حـوزه را در برمی گیـرد، فرهنـگ می نامنـد، هرچنـد گاهـی 
امـور فرهنگـی را از امـور اقتصـادی و سیاسـی و اجتماعـی جـدا 

. می کننـد
سـید احمد مهدوی افـزود: برگـزاری نخسـتین نشسـت در حوزه 
فرهنگـی شـهر را در اصفهـان بـه فـال نیـک می گیریـم، لـذا 
امیدواریم در این نشسـت مسـائل این حـوزه پیگیـری، تولید فکر 

و اندیشـه رخ دهـد و تبـادل افـکار صـورت گیرد.
امام جمعـه موقـت اصفهـان این را نیـز گفت کـه در دنیـای امروز 
مسـائل فرهنگـی بـدون وحـدت رویـه و هماهنگـی مسـئولان 
شـکل نمی گیـرد، بنابراین اگـر جزیره ای عمـل کنیـم، نتیجه ای 

نمی گیریـم.
در نخسـتین نشسـت هم اندیشـی رؤسـای کمیسـیون های 
فرهنگـی و اجتماعی شـورای اسـلامی شـهرهای مراکز اسـتان 
کشـور و چهارمیـن اجـلاس شـهرهای حماسه سـاز انقـلاب 
اسـلامی شـهردار اصفهـان با اشـاره بـه پیـام آیـت الله مظاهری 
در مورد این اجـلاس گفت: در پرتـوی سرچشـمه زلال مرجعیت 
بسـیاری از مشـکلات قابل رفع اسـت، چراکه به عنوان سرمشـق 
چنیـن پیـام و رهنمودهایـی را می توانیـم مبنـای بسـیاری از 

تصمیم گیری هـا قـرار دهیـم.
علی قاسـم زاده زاده بابیان اینکه شـهر اصفهـان از مواهب علمی، 
فقهـی و چنین اسـطوره های تقـوا بهره مند اسـت، افزود: شـهرها 
در طـول تاریخ چهار دوره تحولی را پشـت سـر گذاشـتند که دوره 
اول شـهرهای ابتدایی، دوم رنسـانس و شـهرهای صنعتی، سـوم 

شـهرهای سـبز بودنـد و از دل شـهرهای صنعتـی، انقلاب سـبز 
کـه طرفـداران محیط زیسـت بودنـد، شـکل گرفـت کـه علیـه 
شـهرهای آلوده قیام و صنایع آلاینده را از شـهرها بیـرون کردند، 

به این ترتیـب شـهرهای پـاک شـکل گرفت.
شـهردار اصفهان تصریح کرد: در دوره چهارم شـهرهای فرهنگی 
به وجود آمدند که شـاخص آن ها تعـداد اماکن، رخدادهـا و میزان 

تولید محصولات فرهنگی اسـت.
وی خاطرنشـان کـرد: اسـتفاده از ظرفیـت فرهنگـی بـرای حـل 
مسـائل جـاری شـهرها بایـد موردتوجـه قـرار گیـرد، در اصفهان 
تجربـه موفقـی داریـم، بنابرایـن اگـر بـه موضـوع فرهنـگ بهـا 
دهیـم، مشـکلات شـهری در حـوزه فرهنـگ راحت تـر رفـع 

خواهـد شـد.
رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهـان نیـز از دیگر سـخنرانان 
این نشسـت بـود، محمد نـور صالحـی با اشـاره به اهمیـت حوزه 
فرهنگی در شـرایط امروز کشور گفت: در شـرایط کنونی دغدغه 
اصلـی شـوراها و به طورکلـی حاکمیـت بایـد توجـه بـه مباحـث 
فرهنگـی در شـهرها باشـد، وی افـزود: اگـر در کشـور توجـه به 
مباحث اقتصادی اولویت نخسـت است، در شـهرها در کنار دیگر 

مسـئولیت ها، مباحـث فرهنگی بایـد اولویت باشـد.
رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهان بابیان اینکه فعالیت روی 
مباحـث فرهنگـی اولویت و ضـرورت نخسـت مجموعه شـوراها 
بایـد باشـد، تصریـح کـرد: مزیـت برگـزاری چنیـن جلسـاتی به 
اشـتراک گذاشـتن تجربیات، هم فکری، هم افزایـی و ارائه راهکار 
متناسـب بـا شـرایط امـروز اسـت، زیـرا بـا هم افزایـی می توانیم 
شـرایط بهتـری در فضای فرهنگی کشـور و شـهرها رقـم بزنیم.
وی بابیـان اینکـه در اصفهـان نیـز بـه حـوزه فرهنـگ توجـه 

ویژه وجـود دارد، خاطرنشـان کـرد: مـردم اصفهان اسـتعدادها و 
ظرفیت هـای فراوانـی دارنـد و می توانند به مدیریت های شـهری 

و شـورا کمـک کنند.
در ادامـه ایـن جلسـه زهـرا شـیخی نماینـده مـردم اصفهـان در 
مجلس شـورای اسـلامی گفـت: همه امـور جهان و عصـر حاضر 
بافرهنـگ آمیخته اسـت یـا ارتبـاط نزدیکـی بـا آن دارد، موضوع 
مهم سـلامت نیز بـا مقولـه فرهنـگ مرتبـط شـده و فرهنگ در 

آن نقـش بسـزایی دارد.
شـیخی بابیـان اینکـه بـرای مسـئولان فرصتـی بـرای خدمـت 
فراهم شـده کـه ممکـن اسـت دیگـر بـرای آن ها تکـرار نشـود، 
گفت: خدمت رسـانی فرصتی اسـت کـه خداونـد برای مـا فراهم 
کـرده اسـت؛ چنانکـه رهبـر معظم انقـلاب نیـز در سـخنان اخیر 
خـود بـه پرهیـز از حاشیه سـازی تأکید کردنـد و خدمت رسـانی را 

مهم تریـن رسـالت مسـئولان دانسـتند.
نماینده مـردم اصفهان در مجلس شـورای اسـلامی تصریح کرد: 
بـرای مسـئولان شـهری به تناسـب مسـئولیت خطیـر آن هـا در 
اقصی نقاط کشـور، حاشـیه های وجود دارد کـه بایـد از آن پرهیز 

کنند و تمـام تلاش خـود را صـرف خدمـت کنند.
زهرا شـیخی افزود: ایجاد فضـای فرهنگی صحیح لازمه سـاخت 
کشـوری با آرمان هـای انقلاب و اسـلام اسـت؛ بـه تعبیر شـهید 
آوینـی اخـلاص و خلـوص باعـث می شـود، فرهنگ هـا سـاخته 

شـود و به تدریج کشـور آباد شـود.
وی تأکیـد کـرد: مدیریت شـهری نیز بایـد مراقب هرگونـه اتفاق 
رخ داده در شـهر باشـد، چراکه شـهروندان شـهر را متناسـب با آن 
چیـزی کـه می بیننـد، می شـنوند و دربـاره آن فکـر می کننـد، 

قضـاوت خواهنـد کرد.

در نخستین نشست هم اندیشی رؤسای کمیسیون های فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهرهای مراکز استان کشور مطرح شد:

فرهنگنهادمظلومجامعه

توت ها سالم ترین خوراکی های روی زمین

Some Reasons Why Berries Are Among the Healthiest Foods on Earth
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استاندار اصفهان گفت: آثار و تبعات غفلت، 
سهل انگاری و کوتاهی های که از گذشته 
تاکنون نسبت به تمام شئون فرهنگ اتفاق 

افتاده است، امروز خودنمایی می کند.
سیدرضا مرتضوی روز پنجشنبه در آیین 
هم اندیشی  نشست  نخستین  اختتامیه 
رؤسای کمیسیون های فرهنگی شورای 
اسلامی مراکز استان های کشور در هتل 
سپاهان اصفهان افزود: با وجود ارشادهای 
رهبرمعظم انقلاب در دوره ها و جلسه های 
متعدد از گذشته تا امروز، این ساحت مهم و 
حیاتی برای فرهنگ جامعه که می تواند به 
صلاح و فلاح همگان منجر شود، مورد غفلت 

قرار گرفته است.
وی با تاکید بر اهمیت ساحت فرهنگ در همه 
عرصه ها گفت: سیاست گذاری، برنامه ریزی، 
پایش در ساختارهای فرهنگی  رصد و 
جامعه که یک مجموعه بهم پیوسته و هر 
بخشی متأثر از بخش دیگر است، باید به نحو 
مطلوب تری مورد توجه قرار بگیرد؛ امروز 
فرهنگ قانون گرایی، معاشرت با همنوعان، 
تشکیل خانواده و ده ها ساحت دیگر از 
حوزه هایی که می توان در این حوزه برشمرد 
بایستی مورد سیاست گذاری، رصد و پایش 

قرار بگیرد.
وی با تأکید بر نقش حوزه فرهنگ در عملکرد 
شوراها، افزود: امروز ضرورت حضور همه 
جانبه در میدان کارزار فرهنگی بر همه ما 

روشن تر از گذشته است.
مرتضوی ادامه داد: با وجود محتوای بسیار 
غنی تاریخی و آیینی کشور در حوزه فرهنگ، 
جامعه امروز با هویت و مؤلفه های هویتی 
خویش فاصله بسیار گرفته است و دشمن 
تلاش دارد نسل جوان را از پیشینه های هویتی 

عریان سازد.
استاندار اصفهان با تأکید بر ارتقای فرهنگ 
عمومی جامعه، گفت: در این راستا راهی جز 
مردمی کردن فعالیت های حوزه فرهنگ 
نداریم و دولت ها، شهرداری ها و سایر 
دستگاه های حاکمیتی که به نحوی منتسب 
به حاکمیت هستند، بایستی در این زمینه مسیر 

دیگری را در پیش بگیرند.
است  ضروری  کرد:  خاطرنشان  وی 
تصدی گری، تنظیم گری و هدایت گری 
محورهای اصلی حرکت ما در این مردمی 
سازی باشد. مرتضوی افزود: امروز فضای 
مجازی که فرصتی برای دشمن فراهم کرده 
است تا مردم را آماج حملات ناجوانمردانه 
خود در بی هویت کردن و فاصله گرفتن از 
مؤلفه های هویتی فرهنگی و اصیل خود قرار 
دهد؛ بستری برای فراگیر شدن بسیاری از 

آموزه های فرهنگی است.
وی افزود: یکی از مؤثرترین روش های تربیتی 
و فرهنگی جامعه همراه کردن مردم در قالب 
کارگزاران و فعالان فرهنگی است، البته سابقه 

این موضوع را در دفاع مقدس به یاد داریم.
استاندار اصفهان با اشاره به اینکه بدون شک 
مجموعه دفاع مقدس ذخیره ناتمام در حوزه 
فرهنگی است، گفت: امروز یکی از معضلات 
ما این است که برای نسل جوان در حوزه 
فرهنگی کار تعریف نمی کنیم؛ تمام تلاش 
ما این است که نسل جوان را از محصولات 
فرهنگی بهره مند کنیم که این مورد به تنهایی 
پاسخگوی نیاز جامعه نیست و در شرایط فعلی 
راهی جز فعال کردن مساجد، اماکن فرهنگی 

و پشتیبانی از این مراکز نیست.

آثار و تبعات آن  در جامعه 
خودنمایی می کند

هشدار استاندار اصفهان درباره 
غفلت از حوزه فرهنگ:

مدیرکل امور شاهد و ایثارگران وزارت آموزش 
و پرورش گفت: یکی از راهکارهای مهم برای 
مقابله با جنگ ترکیبی و شناختی دشمنان به 
فرموده رهبر معظم انقلاب، که فرهنگ جامعه 
را تحت تأثیر قرار داده، برگزاری برنامه های 

مرتبط با ایثار و شهادت است.
زهرا پناهی روا، در آیین اختتامیه جشنواره ملی 
»پرواز تا بی نهایت« در تالار پیامبر اعظم )ص( 
دانشگاه اصفهان افزود: باید در این مسیر با 
برگزاری چنین جشنواره هایی، کارهای موثری 

برای نسل جوان بویژه در گام دوم انقلاب 
برداشته شود.

وی اظهار داشت: شهدا برای حفظ استقلال، 
آزادی و عظمت نظام جانفشانی کردند و باعث 

افتخار ملت ایران و دولت اسلامی شدند.
مدیرکل امور شاهد و ایثارگران وزارت آموزش 
و پرورش با بیان اینکه فرهنگ ایثار و شهادت 
در گستره جهان بینی الهی از منزلت والایی 
برخوردار است، گفت: از شهادت بعنوان 
بالاترین رتبه ایثار می توان نام برد و یکی از 

کراماتی است که از طرف خدا برای بشر به 
ودیعت نهاده شده است.

با قدم های محکم  باید  تاکید کرد:  وی 
دانش آموزان و فرهنگیان بکوشیم تا فرهنگ 
ایثار و شهادت را بعنوان ثمره انقلاب ترویج 
دهیم و این مهم نیازمند تلاش، هماهنگی و 

جدیت همگان است.
پناهی روا افزود: بر این اساس جشنواره های 
مرتبط با ایثار و شهادت بعنوان یک برنامه خاص 
نقطه قوتی هم برای تقویت باورهای دینی و 
رشد فضایل اخلاقی و هم سد محکمی در برابر 

هجمه فرهنگی دشمنان است.
وی اظهار داشت: برگزاری این جشنواره پس از 
چند سال که مدارس شاهد، کار مستقلی انجام 
نداده بودند نشان داد که می توان با برنامه ریزی 
بهتر و قوی تر در سطح ملی، فرصت خوبی را 
برای دانش آموزان شاهد و فرهنگیان ایثارگر 

رقم زد.
وی از صاحبنظران عرصه فرهنگ و قرآن، 
ورزش، هنر و دیگر بخش ها دعوت کرد تا با 
ارائه نظرات خود به برگزاری هرچه بهتر اینگونه 
رویدادها کمک کنند تا بتوان به هدف واقعی که 
الگوسازی نقش شهدا و آموختن سبک و منش 

زندگی آنها برای نسل امروز است، بهره برد.
مدیرکل آموزش و پرورش اصفهان نیز گفت: 
دلیل اینکه دشمنان بدنبال کمرنگ کردن مسیر 
شهیدان و عوض کردن جایگاه جلاد و شهید 

هستند، اهمیت مقوله ایثار و شهادت است.
محمدرضا ابراهیمی افزود: دشمنان بدنبال 
تطهیر چهره کریه دشمنان بشریت مانند 
منافقان هستند، فرقه منحوسی که باعث 
شهادت ۱۷ هزار نفر از جوانان این مرز و بوم 

شامل دانش آموزان و معلمان شده است.
وی یادآور شد: زنده نگه داشتن یاد و خاطره 
شهدا، مسیر شهادت را به نسل های جدید 
منتقل می کند و نقش الگویی را دارد تا فرهنگ 
شهید و شهادت به نسل های مختلف منتقل 

شود.
مدیرکل آموزش و پرورش اصفهان افزود: 
اصفهان خاستگاه علما، فقها و هنرمندان و 
صنعتگران، پایتخت اعصار مختلف و خاستگاه 
سبک ها و تمدن های مختلف کشورمان بوده 

است.
وی، ویژگی شاخص این استان را شهیدپروری 
عنوان کرد که مصداق آن تقدیم ۲۴ هزار شهید 

گلگون کفن به اسلام و انقلاب است.

مدیرکل امور شاهد وزارت آموزش و پرورش:
برنامه های ایثار و شهادت با جنگ ترکیبی دشمن مقابله می کند

رییـس اداره مامایـی معاونت درمـان دانشـگاه علوم 
پزشـکی اصفهان گفت: آمـار عمل جراحی سـزارین 
در بیمارسـتان های زیـر پوشـش ایـن دانشـگاه در 

اسـتان در سـال ۱۴۰۱ معـادل ۵۹ درصد اسـت.
زهـرا جوانمـردی افـزود: آمـار سـزارین در برخـی 
اسـتان ها از جملـه اصفهـان بـا توجـه بـه شـرایطی 

از جمله بافـت فرهنگـی و اجتماعی آنهـا از میانگین 
کشـوری بالاتـر اسـت.

وی با بیان اینکـه این آمار سـزارین در طول سـال ها 
ایجاد شـده اسـت، اظهار داشـت: نباید انتظار داشـت 
که آمـار سـزارین، فـوری و در زمـان کوتاهـی کمتر 
شـود بلکه اقـدام و برنامه های انجام شـده بـه تدریج 

می توانـد این آمـار را کاهـش دهد.
جوانمـردی بـا اشـاره بـه برنامه هـا و اقدامـات 
دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهـان در چند سـال اخیر 
برای ترویـج زایمـان طبیعـی، اضافـه کرد: سـاختار 
زایشـگاه ها بـا سـال های گذشـته تفـاوت دارد و از 
حالت سـنتی خارج و فضـای حریم خصوصـی برای 

مـادر و خانـواده او فراهـم شـده اسـت.
وی با بیان اینکـه روش های زایمـان طبیعی در زمان 
حاضر بـا گذشـته تفـاوت دارد، ادامـه داد: اسـتفاده از 
روش های بـی درد و برگـزاری کلاس هـای آمادگی 
زایمـان بـرای مـادر و خانـواده او از جملـه اقدام های 

انجـام شـده در این زمینه اسـت.

وی بـا اشـاره بـه اینکـه شـوهر یـا یـک نفـر دیگـر 
می تواند به عنـوان همراه کنار مـادر بـاردار در هنگام 
زایمان طبیعی حضور داشـته باشـد، تاکید کـرد: این 
حضـور مشـروط بـه گذرانـدن کلاس هـای آمادگی 
زایمـان اسـت زیـرا اگـر همـراهِ زن بـاردار آمـوزش 
دیـده باشـد می تواند نقـش حمایتگر و کمـک کننده 

داشـته باشد.
جوانمـردی با بیـان اینکـه انجـام زایمـان طبیعی در 
بیمارسـتان های دولتـی زیر پوشـش دانشـگاه علوم 
پزشـکی، رایگان اسـت، توضیح داد: فضای فیزیکی 
اتاق هـای زایمـان بازسـازی شـده و فضـای سـنتی 
قبلی به سیسـتم " LDR " ارتقا یافته اسـت که در این 
روش مراقبـت از مـادر در زمـان قبل از زایمـان تا بعد 
از زایمـان در یک اتـاق اختصاصـی انجام می شـود.

وی بـه دیگـر اقدام هـای دانشـگاه علـوم پزشـکی 
اصفهـان بـرای ترویـج زایمـان طبیعـی اشـاره و 
اضافـه کرد: تشـکیل تیـم ویـژه زایمـان بـدون درد 

در بیمارسـتان ها متشـکل از متخصـص بیهوشـی، 
متخصص زنان، ماما و کارشـناس هوشـبری یکی از 
ایـن اقدام هاسـت بطوریکه ایـن گروه برای مشـاوره 
با مـادر در زمینه انتخـاب روش بـی دردی و انجام آن 

اقـدام می کنـد.
رییـس اداره مامایـی معاونت درمـان دانشـگاه علوم 
پزشـکی اصفهـان گفـت: عـلاوه بـر روش هـای 
بـی دردی زایمـان طبیعی کـه شـامل "اپیـدورال"، " 
اسپاینال " و " استفاده از گاز انتونوکس " است، امکان 
اسـتفاده از سـایر روش هـای کـم دردی در زایمـان 
طبیعی نیز وجـود دارد کـه از جمله آن هـا می توان به 
گرما درمانی، سـرما درمانی، رایحه درمانی، اسـتفاده 
از توپ تولد، " ریلکسیشـن "، تجسـم سـازی و نقاط 

فشـاری اشـاره کرد.
وی با اشـاره به برگـزاری کلاس هـای آمادگی برای 
زایمـان در بیمارسـتان ها و مراکـز بهداشـت، افـزود: 
مـادر در این جلسـه ها با دریافـت آموزش هـای لازم 
آمادگی لازم بـرای زایمان را کسـب می کند و امکان 

حضور همراه و شـوهر زن بـاردار نیز در این جلسـه ها 
وجود دارد.

جوانمردی، اسـتفاده از خدمات مامای همـراه )دولا( 
را از دیگـر اقدامـات در جهـت ترویج زایمـان طبیعی 
دانسـت و اظهـار داشـت: مـادر می توانـد از طریـق 
مراکـز مشـاوره مامایـی کـه در سـطح اسـتان فعال 
اسـت نسـبت به انتخاب مامـای همـراه اقـدام کند.
وی خاطرنشـان کرد: مامای همراه از قبـل از زایمان 
تا پـس از زایمـان می توانـد همـراه و راهنمـای مادر 
بـوده و نقش بسـزایی در کاهـش اضطراب او داشـته 

. شد با
وی همچنیـن دربـاره میـزان زایمان هـای تقویمی 
در تاریـخ دوم اردیبهشـت امسـال )۰۲/۰۲/۱۴۰۲( 
گفت: بررسـی ها و نظـارت اولیه نشـان می دهد که 
موارد بحرانـی در ایـن زمینـه در اصفهان نداشـتیم 
امـا مقـرر اسـت همـه پرونده هـای زایمـان انجـام 
شـده در این روز در کمیتـه مربوطه بررسـی و نتایج 

آن اعلام شـود.

رییس اداره مامایی معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

آمار سزارین در استان اصفهان ۵۹ درصد است

محمدحسین صفاری روز پنجشنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: سه 
دهک پایین درآمدی بدون بیمه و بیماران خاص در استان، می توانند به 
صورت کاملًا رایگان و فقط با نام نویسی در سامانه بیمه سلامت از خدمات 

درمانی این بیمه برخوردار شوند.
به گفته وی، اسامی کسانی که به عنوان سه دهک فاقد بیمه از سوی 
وزارت رفاه برای بیمه سلامت ارسال شود، به صورت سیستمی تحت 

پوشش قرار می گیرند و نیازی به مراجعه به دفاتر پیشخوان دولت ندارند.
مدیرکل بیمه سلامت استان اصفهان با بیان اینکه حق بیمه سالانه در 
سال ۱۴۰۲ برای هر نفر یک میلیون و ۴۳۵ هزار و ۲۰۰ تومان است که 
این مبلغ برای افراد با دهک درآمدی ۱۰ به شکل کامل محاسبه می شود 
ادامه داد: افراد دهک درآمدی چهارم باید ۱۰ درصد مبلغ حق بیمه سالانه، 
دهک درآمدی پنجم ۲۰ درصد، دهک درآمدی ششم ۳۰ درصد، دهک 
درآمدی هفتم ۴۰ درصد، دهک درآمدی هشتم ۶۰ درصد و دهک درآمدی 
نهم نیز ۸۰ درصد از حق بیمه یک میلیون و ۴۳۵ هزار و ۲۰۰ تومانی را 

پرداخت کنند.
وی با بیان اینکه همه شهروندان می توانند با شماره گیری کد دستوری 
#۱۶۶۶* از وضعیت پوشش بیمه درمانی خود مطلع شوند افزود: حق بیمه 
سالانه هر نفر در سال گذشته یک میلیون و ۱۰۴ هزار تومان بوده است که 
با توجه به حق بیمه تعیین شده در سال جاری، ۳۰ درصد رشد داشته است.

صفاری با اشاره به اینکه ۴ صندوق بیمه ای در سازمان بیمه سلامت فعال 
است، تصریح کرد: بیشترین بیمه پردازی مربوط به صندوق کارکنان دولت 
است که با پرداخت درصدی از حقوق و دستمزد بیمه می شوند اضافه 
کرد: بیمه روستایی و شهرهای زیر ۲۰ هزار نفر به شکل رایگان و با تأیید 
محل سکونت توسط مراکز بهداشتی بیمه می شوند، صندوق سایر اقشار 
نیز شامل گروه هایی می شوند که بطور معمول دولت حق بیمه آنها را در 
ردیف های بودجه ای بیمه سلامت تأمین کرده است و یا سازمان دیگری 

برای بیمه این افراد با بیمه سلامت قرارداد امضا می کند.
وی خاطرنشان کرد: افراد جزو سه دهک اول در صندوق بیمه ایرانیان نیز 
رایگان بیمه خواهند شد و در غیر این صورت با پرداخت درصدهای مصوب 

ذکر شده تحت پوشش قرار خواهند گرفت.
مدیر کل بیمه سلامت استان اصفهان افزود: تمدید بیمه سه دهک اول 
درآمدی در ابتدای سال با تأمین منابع از سوی دولت صورت گرفته است 
و اکنون نزدیک به ۹ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر جزو ۳ دهک اول تمدید 

بیمه شدند.
وی با اشاره به نحوه پرداخت حق بیمه مشمولان این طرح، بیان کرد: 
پرداخت حق بیمه از اول اردیبهشت ماه از دو طریق پنل شهروندی سازمان 
به آدرس Bimehsalamatiranian.ir و یا با مراجعه به دفاتر پیشخوان 

دولت امکان پذیر است.
صفاری با تاکید بر اینکه بیماران خاص )ام اس،   تالاسمی، هموفیلی، 
دیالیز و پیوند کلیه( و بیماران نادری که فاقد هر نوع بیمه درمانی باشند، 
به صورت رایگان تحت پوشش بیمه قرار خواهند گرفت، اظهار داشت: 
با تأیید نوع بیماری توسط معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی محل 
سکونت این بیماران، پوشش بیمه ذیل صندوق بیمه ایرانیان برای این 
افراد برقرار خواهد شد. فهرست بیماری های نادری که بر این اساس 
تحت پوشش بیمه قرار خواهند گرفت توسط شورای عالی بیمه اعلام 

خواهد شد.
به گزارش ایرنا، از حدود ۴۰ میلیون فرد زیر پوشش بیمه سلامت همگانی 

در کشور، یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفر ساکن استان اصفهان هستند.
همچنین از یک میلیون و ۸۰۰ هزار بیمه شده که زیر پوشش بیمه سلامت 

استان قرار دارند، ۶۷۰ هزار نفر از آن ها بیمه روستایی هستند.

مدیرکل بیمه سلامت اصفهان گفت: اکنون بیش 
از یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفر از جمعیت استان زیر 
پوشش بیمه سلامت هستند که از این تعداد بیش از 
یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر به صورت رایگان بیمه 

شده اند.

یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر 
رایگان بیمه شدند

مدیرکل بیمه سلامت اصفهان:

خبر روز

فرهنگـی،  میـراث  مدیـرکل 
گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان 
اصفهـان گفـت: امسـال فصـول 
کاوشـی در تپـه اشـرف را در فضای 
تعاملـی و پژوهش آغـاز و این بخش 
فرامـوش شـده از هویـت باسـتانی 

اصفهـان را احیـا خواهیـم کـرد.
علیرضـا ایـزدی درخصـوص توقف 
مطالعـات باسـتان شناسـی در تپـه 
اشـرف اصفهـان، اظهـار داشـت: 
اعتـراف می کنـم کـه در یـک برهه 
۱۰- ۱۲ سـاله دربـاره تپـه اشـرف 
کوتاهـی کردیـم درحالـی کـه تپـه 
اشـرف بخشـی بسـیار ارزشـمند 
از تاریـخ و هویـت پیـش از اسـلام 

اصفهـان اسـت.
وی ادامـه داد: آغـاز مطالعـات در تپه 
اشـرف در دسـتور کار اسـت و چـون 
علاقـه شـخصی خـودم هم بـه این 
موضوع بود قطعـاً دنبال این هسـتم 
کـه در فضـای تعاملـی و پژوهش ها 
فصـول کاوشـی را شـروع کـرده و 
بخش فراموش شـده و مغفول مانده 
هویت تاریخی و باسـتانی اصفهان را 

احیـا کنیم.
فرهنگـی،  میـراث  مدیـرکل 
گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان 
با بیان اینکـه خوشـبختانه در تعامل 
بسـیار خوبی با مجموعه شـهرداری 
اصفهـان هسـتیم، اضافـه کـرد: 
بـدون شـک مدیریت شـهری نیز در 
مـورد تپـه اشـرف پیگیر هسـتند که 

پژوهشـگران پـای کار بیاینـد.
ایـزدی در خصوص تأمیـن اعتبارات 
بـرای انجـام کاوش در تپـه اشـرف، 
خاطرنشـان کـرد: امیـد اسـت بـا 
تخصیص بودجه ای کـه از وزارتخانه 

تأمین کردیـم، پا بـه پـای مجموعه 
مدیریـت شـهری اصفهـان فصـل 
جدیـد کاوش هـا را در تپـه اشـرف 

آغـاز کنیـم.
وی ابـراز امیـدواری کـرد کـه یـک 
فصـل از مطالعـات باستان شناسـی 
در تپه اشـرف از شـهریور ماه امسال 

آغاز شـود. 
پیـش از ایـن علیرضـا جعفـری زنـد 
سرپرسـت هیئـت باسـتان شناسـی 
تپـه اشـرف بـه خبرنـگار مهـر گفته 
بـود کـه پیـش بینـی ایـن تیـم 
پژوهشـی بـرای تپـه اشـرف ۵۰ 
فصـل کاوش اسـت؛ کاوش همراه با 
نگهداری و مرمـت و محصور کردن 
تپه اشـرف که همه مراحـل باید گام 
به گام انجام شـود و میـراث فرهنگی 
اصفهـان بـا توجـه بـه بودجه هایـی 
که دارد قـادر به انجـام ایـن کار بوده 
اما تاکنون ایـن اتفاق نیافتاده اسـت.

بـه گـزارش مهـر، تپـه اشـرف نـام 
بنایی بسـیار کهن در اصفهان اسـت 
که در کنـار پل شهرسـتان و در کناره 

شـمالی زاینده رود قـرار دارد.
تپه اشـرف با مسـاحتی ۱۲ هکتاری 
سـال ۱۳۱۰ در فهرسـت میراث ملی 
کشور به ثبت رسـید و مالکیت آن، در 
اختیار میـراث فرهنگی بـود. با وجود 
ایـن در تمـام ادوار مـورد بی توجهی 
قـرار گرفـت به طوری کـه اواخر دهه 
شـصت و در جنـگ تحمیلـی از آن 
به عنوان پایـگاه ضد هوایی اسـتفاده 
می شـد و سـال ۱۳۷۱ نیز، چهار هزار 
متر آن تسـطیح و بـه خیابـان تبدیل 
شـد. با تبدیل سـایر بخش هـای این 
تپه بـه فضای سـبز نیـز عمـلًا از ۱۲ 
هـزار هکتـار محوطـه، تنهـا هفـت 

هکتـار از تپه اشـرف باقـی ماند.
یافته هـای ایـن تپـه تاریخـی در 
شـهر اصفهـان مربـوط بـه دوران 
هخامنشـی تا قرن دوازدهم هجری 
قمـری اسـت و از این جهـت این تپه 
باسـتانی اهمیـت زیـادی در روشـن 
شـدن ابعـاد تاریـک تاریخـی شـهر 

اصفهـان دارد.
در شـش فصـل گذشـته کاوش 
تپـه اشـرف، یـک سـکه ساسـانی و 
سـفال های مربـوط بـه قـرن سـوم 
پیـش از میلاد )سـلوکی و اشـکانی( 
بـه دسـت آمـد. هیئـت باسـتان 
شناسـی بـه سرپرسـتی علیرضـا 
جعفـری زنـد، باسـتان شـناس و 
اسـتاد دانشـگاه، در ایـن کاوش هـا 
بـه حوض خانـه و بنـای نیمـه تمـام 
کاخ اشـرف متعلق به قـرن دوازدهم 

هجـری قمـری رسـیدند. مهم ترین 
دسـتاورد کاوش هـای پیشـین تپـه 
اشرف شناسـایی بخش هایی از قلعه 
ساسـانی بود که اکنـون در مجاورت 
خیابان مشـتاق دوم مشـهود اسـت. 
همچنین در فصل ششـم کاوش تپه 
اشـرف، بخش هایـی از یـک سـازه 
هخامنشـی یافـت شـد که بـه دلیل 
نبـود بودجه هـای لازم، در زیر خاک 
و با رعایـت اصول باسـتان شناسـی 

مدفـون شـد.
هیئـت باسـتان شناسـی تپه اشـرف 
بـه سرپرسـتی علیرضـا جعفـری 
زنـد در تابسـتان ۱۳۹۹ طـی ۲ مـاه 
عملیات نجات بخشـی آثار تپه اشرف 
در مسـیر لوله گـذاری آب بـه سـمت 
شـرق ایـن تپـه بـه کشـفیات قابـل 
توجهی رسـیدند کـه پیـش از آن در 

فلات مرکزی ایران سـابقه نداشـت.
در فصل هفتـم کاوش هـا و عملیات 
نجات بخشـی در شـمال تپه اشـرف 
سـه نوع تدفین اشـکانی یافت شـد؛ 
یکی دخمـه ای )ایجـاد محفظه برای 
نهادن جسـد( کـه تمام سـطح آن به 
دلیـل تعریض خیابـان با لـودر از بین 
رفتـه اسـت، دیگـری گورخمـره ای 
و آخریـن یافتـه، تدفین مسـتقیم در 
خـاک و بـه جانـب طلـوع خورشـید. 
ایـن یافته هـا در راسـتای یکدیگـر 
و در حاشـیه خیابان مشـتاق کشـف 
شـد. عـلاوه بـر تدفین هـا آثـار یک 
کارگاه عصـاره گیری انگـور، کارگاه 
ذوب فلزات، سکه اشـکانی، یک چاه 
ساسـانی و دو چـاه اشـکانی )تصفیه 
خانـه( در این عملیات نجات بخشـی 

کشـف شد.

آغاز کاوش در تپه اشرف
مدیرکل میراث فرهنگی اصفهان خبر داد:
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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان گفت: در شرایط فرهنگی 
امروز باید دستگاه های فرهنگی بدون تعارف به واقعیت های اجتماعی بپردازند تا در 
فتنه های دشمن گرفتار نشویم. محمدرضا جان نثاری در نشست شورای فرهنگ 
عمومی استان که با حضور دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، استاندار اصفهان، 
رئیس کل دادگستری استان و سایر اعضا برگزار شد، بیان کرد: همگان استان 
اصفهان را با تمدن و فرهنگ اصیل آن می شناسند. وی با اشاره به علمای گرانقدر 
و شهیدان دفاع مقدس استان، ادامه داد: اصفهان همواره در برگزاری رویدادهای 
فرهنگی و اسلامی در کشور سرآمد بوده است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 

استانداری اصفهان گفت: در کنار فرهنگ غنی خانوادگی، هنر و اصالتی که در استان 
وجود دارد آسیب های اجتماعی عمیقی مردم استان را تهدید می کند. جان نثاری 
عنوان کرد: در شرایط فرهنگی امروز بایستی دستگاه های فرهنگی بدون تعارف 
به واقعیت های اجتماعی بپردازند تا در فتنه های بی شمار و خطرناک دشمن گرفتار 

نشویم و این مهم تنها با انسجام فرهنگی محقق می شود.
وی خاطرنشان کرد: اگر مجمع الجزایر فرهنگی را متحد و هماهنگ کنیم می توانیم 

با انسجام منظمی موضوعات فرهنگی را ساماندهی کنیم.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان گفت: کشور ما نیازمند 

»مهندسی فرهنگی« است تا موضوعات فرهنگی به یک قرارگاه منسجم تبدیل و 
با فرماندهی مشخص نقشه های دشمن آشکار و خنثی شود.

جان نثاری تأکید کرد: تنها با انسجام و همبستگی می توانیم فرهنگ اصیل 
ایرانی_اسلامی را برای نسل آینده حفظ کنیم.

وی خاطرنشان کرد: مردم ما بارها در شرایط و رویدادهای مختلف از جمله ۲۲ بهمن 
ماه، روز قدس و … با حضور حماسی و پرشور خود جواب دندان شکنی به دشمن 
داده اند لذا در برابر حضور پرشور مردم در بزنگاه های مختلف، وظیفه ما نگاه و توجه 

ویژه به موضوعات فرهنگی است.

دستگاه های فرهنگی 
بدون تعارف به 
واقعیت های اجتماع 
بپردازند

 معاون استاندار در شورای 
فرهنگ عمومی استان اصفهان:

خبر اول

ISFAHAN
N E W S
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شهرستان

Isfahan News

راه  حمیدرضا محمدی فشارکی گفت: 
دانش  بر  تکیه  از مشکلات  برون رفت 
روز و ظرفیت صاحب نظران و نخبگان 

است.
فرماندار  محمدی فشارکی  حمیدرضا 
با  نشست  در  لنجان  شهرستان 
اسلامی  آزاد  دانشگاه  هیئت رئیسه 
واحد لنجان، اظهار کرد: راه برون رفت 
و  روز  دانش  تکیه بر  مشکلات  از 
ظرفیت صاحب نظران و نخبگان است؛ 
تبادل  با  می تواند  آزاد  دانشگاه  ازاین رو 
حل  راستای  در  مختلف  اندیشه های 

مسائل به شهرستان کمک کند.
وی افزود: حضور دانشگاه آزاد اسلامی 
لنجان در این شهرستان اتفاق خوب و 
مبارکی بوده و توسعه مدارس سما در 
لنجان بسیار مثمر است. لنجان با وجود 
صنعتی بودن، برخوردار نیست و برای 
پیشرفت و تعالی نیاز نیاز به همکاری 
آحاد مردم و به ویژه مراکز آموزش عالی 

دارد.

رشته های  توسعه  لزوم 
با  متناسب  دانشگاهی 

ظرفیت شهرستان
رئیس دانشگاه آزاد اسامی واحد لنجان 
نیز گفت: این واحد دانشگاهی از مردم 
برای مردم است و رسالت خود را درباره 
توسعه مدارس سما در شهرستان لنجان 
مهارت آموزی  فرهنگ  ترویج  هدف  با 
برای دانش آموزان و شعار هر دانش آموز 
با دو  اکنون  آغاز کرد که  یک مهارت 
پیش دبستان و دبستان دخترانه و پسرانه، 
دبیرستان پسرانه و دو هنرستان دخترانه 
شهرستان  مردم  خدمت  در  پسرانه  و 

لنجان است.
توسعه  بر  تأکید  با  داودی  سیدمسعود 
رشته های دانشگاهی متناسب با ظرفیت 
توجه  با  کرد:  بیان  لنجان  شهرستان 
عالی  بسیار  جاذبه  و  بکر  ظرفیت  به 
رشته  شهرستان،  این  در  گردشگری 
تحصیلی کاردانی حرفه ای گردشگری را 
به سبد رشته ای دانشگاه اضافه کردیم تا 
علاقه مندان به این رشته بتوانند به راحتی 

تحصیل کنند.
بازارچه های  برپایی  به  اشاره  با  وی 
مشاغل خانگی برای هنرمندان مطرح 
در  مهمی  نقش  صنایع دستی  کرد: 
افراد  معیشت  بهبود  و  اشتغال زایی 
این صنعت  از  بهره وری  بنابراین  دارد؛ 
و  است  فروش  بازار  تأمین  نیازمند 
تأمین این بازار مستلزم توجه به سلیقه 
و نیاز مخاطبان دارد. ازاین رو هنرمندان 
صنایع دستی شهرستان لنجان با نوآوری 
در  فاخر  هنری  آثار  متناسب  تولید  و 
نمایشگاه های منطقه ای و بازارچه های 
دانشگاه  توسط  که  امید  عصر  ملی 
برای فروش  بود  برپاشده  آزاد اسلامی 

محصولات خود شرکت کردند.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان 
بیان کرد: پیشنهاد می شود با توجه به 
تعداد زیاد هنرمندان در این شهرستان، 
فروش  برای  دائمی  بازارچه های 

صنایع دستی ایجاد شود.

نخستین کنفرانس منطقه ای 
لنجان برگزار می شود

مجید اصلانی مدیر مرکز رشد دانشگاه 
اشاره  با  نیز  لنجان  واحد  اسلامی  آزاد 
منطقه ای  کنفرانس های  برگزاری  به 
توضیح داد: نخستین کنفرانس منطقه ای 
لنجان و توانمندی های توسعه و تعالی 
با همکاری دانشگاه و فرمانداری، مرداد 
سال جاری برگزار خواهد شد و کنفرانس 
منطقه ای با عنوان عمران و مخاطرات 
محیطی نیز در آذرماه سال جاری برگزار 

می شود.

بیداری و اصلاح ابعاد مختلف 
جامعه با فعالیت فرهنگی

و  فرهنگی  معاون  عطریان  نرگس 
واحد  اسلامی  آزاد  دانشگاه  دانشجویی 
فرهنگی  اطلس  تشریح  با  هم  لنجان 
از  فرهنگی  فعالیت  مسلماً  کرد:  اظهار 
اقدامات  زیربنایی ترین  و  بااهمیت ترین 
اصلاح  و  بیداری  برای  مهم  گام  و 
در  ازاین رو  است.  جامعه  مختلف  ابعاد 
آشکارسازی  برای  فرهنگی،  جغرافیای 
منطقه  یک  فرهنگی  هویت  ساختار 
اطلس  و  نقشه  از  استفاده  جغرافیایی، 

فرهنگی ضرورت تام دارد.

فرماندار لنجان عنوان کرد؛

خروج از مشکلات با تکیه بر 
دانش روز و ظرفیت نخبگان

گزارش ویژه

ISFAHAN
N E W S

شهرداری برف انبار تلاش دارد با تکمیل پروژه های 
نیمه تمام و ایجاد زیرساخت های مورد نیاز به بخشی 
از مطالبات شهروندان پاسخ دهد و روند رو به رشدی 

را در حوزه های عمرانی و خدماتی رقم بزند.
برف انبار یکی از شهرهای بخش مرکزی شهرستان 
فریدونشهر است. مدیریت این شهر همانند بسیاری 
نبود  و  زیرساختی  مشکلات  با  کوچک  شهرهای  از 
برای  تلاش  و  می کند  نرم  پنجه  و  دست  امکانات 
دستیابی به شاخصه های توسعه با موانعی روبه رو است.

برف انبار  شهری  مدیریت  ساختار  در  امروز  آنچه 
مشاهده می شود، نتیجه فعالیت های شهرداری است. 
در یک دید کلی وضعیت فعلی شهرداری را می توان 
مثبت و رو به پیشرفت ارزیابی کرد، با این وجود عزم 
مدیران بر آن است تا شرایط فعلی را بهبود ببخشند 
و زمینه را برای توسعه شهر، کسب درآمد پایدار و 

تحقق مطالبات شهروندان فراهم کنند.
تکمیل  در سال ۱۴۰۲  برف انبار  رویکرد شهرداری 
پروژه های نیمه تمام، ساخت تالار، ساماندهی گلزار 
و  شهری  زیرساخت های  ایجاد  و  خمسلو  شهدای 

افزایش نشاط اجتماعی است.
به منظور تبیین و تشریح مهم ترین اقدامات انجام 
شده گفت وگویی را با حمیدرضا شریعتی نیا، شهردار 
ادامه  در  را  آن  مشروح  که  داده ایم  انجام  برف انبار 

می خوانید.

رقمی  چه  مبنای  بر  شهرداری  بودجه 
پیش بینی شده است؟

بودجه سال ۱۴۰۱ شهرداری برف انبار بر مبنای رقم 
۷۴ میلیارد ریال بود که با افزایش ۲۴۱ درصدی در 
تفریغ بودجه ۱۷۸ میلیارد و ۵۹۵ میلیون ریال جذب 

شده است.
۶۰ درصد بودجه ۱۴۰۱ شهرداری یعنی ۱۰۷ میلیارد 
و ۵۹۶ میلیون ریال در بخش عمرانی هزینه شده 

است.
بودجه ۱۴۰۲ شهرداری برف انبار نیز بر مبنای رقم 
۱۱ میلیارد تومان بسته شده است که ۶۰ درصد آن 

در بخش عمرانی هزینه خواهد شد.

مهم ترین پروژه های عمرانی اجرا شده 
اخیر  سال  یک  طی  شهرداری  توسط 

چه بوده است؟
بخش  در  شهرداری  بودجه  محل  از  گذشته  سال 
ریال،  میلیارد  دو  شهر  معابر  روشنایی  و  زیباسازی 
ریال،  میلیارد  یک  شهری  مبلمان  توسعه  و  خرید 
نگهداری و توسعه فضای سبز ۹ میلیارد ریال، توسعه 
و نگهداری گلزار شهدا خمسلو پنج میلیارد و ۵۵۰ 
 ۳۰۰ و  میلیارد  یک  زباله  جمع آوری  ریال،  میلیون 
میلیارد  هفت  گذاری  کانیو  و  احداث  ریال،  میلیون 
ریال و خرید و نگهداری ماشین آلات عمرانی ۳۲ 

میلیارد ریال هزینه شد.
همچنین برای تملک اراضی و توسعه معابر شهری 
سه میلیارد ریال، لکه گیری و آسفالت معابر شهری 
۳۶ میلیارد ریال، بهسازی پیاده روهای شهری هشت 
معابر ۷۵۰  خط کشی  و  آمیزی  رنگ  ریال،  میلیارد 

میلیون ریال و برای ساختمان اداری شهرداری یک 
میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال از محل بودجه هزینه شد.

سیل  وقوع  از  جلوگیری  منظور  به  شهرداری 
آب های سطحی  دفع  منظور  به  را  زیرساخت هایی 
باران های  طرح ها  این  اجرای  با  است،  داده  فراهم 

سیل آسا دیگر به شهر آسیب نمی رساند.

مهم ترین مطالبه شهروندان چیست؟
شهروندان  اصلی  مطالبات  از  یکی  تالار  نبود 
جذب  با  داریم  تلاش  است.  شهر  اصلی  معضل  و 

سرمایه گذار تالار شهر را احداث کنیم.
اولویت پروژه ها در سال جاری احداث تالار است، اما 
اکنون در بحث تملک زمین با مشکل مواجه هستیم 
و در صورت تملک زمین احداث تالار آغاز خواهد 

شد.
نماسازی گلزار شهدای محله خمسلو، آسفالت معابر 
دوم  فاز  تکمیل  و  کانیو  و  جدول گذاری  شهری، 
پارک ساحلی شهر از مهم ترین پروژه های شهرداری 

برف انبار در سال جاری است.
پایدار  درآمد  کسب  برای  تا  بود  درصدد  شهرداری 
نسبت به احداث کارخانه سنگ شکن اقدام کند، اما 

مجوز صادر نشد.

راستای  در  شهرداری  اقدامات 
بازآفرینی بافت های فرسوده چیست؟

۲۳۲ هکتار محدوده خدماتی شهر است و ۲۹ هکتار 
فرسوده  بافت  را  درصد   ۱۲.۵ حدود  یعنی  شهر  از 

تشکیل می دهد.
اولویت  در  شهر  فرسوده  بافت  هدف  محلات 
بازآفرینی بوده و شهرداری با هدف حل مشکلات 
شهروندان به صورت موردی تخفیف ۵۰ درصدی در 

صدور پروانه ساختمانی لحاظ کرده است.
سال گذشته از سوی سازمان شهرداری ها ۹۲ تن قیر 
و از سوی اداره راه و شهرسازی در راستای بازآفرینی 
داده  قیر تخصیص  بافت فرسوده، ۳۱ تن  محلات 

شد.

مهم ترین اولویت شهرداری در بخش 
عمرانی چیست؟

در  عمرانی  بخش  در  شهرداری  اولویت  مهم ترین 
فاز دوم  اجرای عملیات  معابر،  آسفالت  سال جاری 
شهدای  گلزار  ساماندهی  و  شهر،  ساحلی  پارک 

خمسلو است.

راستای  در  شهرداری  اقدامات 
نگهداشت فضای سبز چه بوده است؟

پارک  یک  شامل  هکتار  شش  شهر  سبز  فضای 
ساحلی بزرگ و دو پارک محلی است و هر شهروند 

۱۱ مترمربع سرانه فضای سبز دارد.
آبیاری  کشاورزی  چاه  طریق  از  شهر  سبز  فضای 
منظور  به  چاه  حفر  مجوز  اخذ  پیگیر  و  می شود 

گسترش منابع آبی هستیم.
در  نهال  اصله  هزار  دو  حدود  کاشت  گذشته  سال 
یکی  شد.  انجام  گلکاری  هکتار  سه  و  شهر  سطح 

توسعه  راستای  پروژه های شاخص شهرداری در  از 
فضای سبز نیز احداث پارک به مساحت هزار متر در 

محله خمسلو است.

تأمین  محلی  چه  از  شهرداری  درآمد 
می شود؟

سال ۱۴۰۱ به شهرداری برف انبار از محل اعتبارات 
از محل منابع  افزوده شش میلیارد تومان و  ارزش 
درآمد  و  یافته  تخصیص  تومان  میلیارد  سه  دولتی 
و  ساختمانی  پروانه  صدور  محل  از  شهری  پایدار 

کارکرد ماشین آلات بوده است.
پایدار  درآمد  کسب  برای  تا  بود  درصدد  شهرداری 
نسبت به احداث کارخانه سنگ شکن اقدام کند، اما 

مجوز صادر نشد.

شهرداری در حوزه آزادسازی ها تا چه 
اندازه پیشرفت داشته است؟

سال گذشته هزار مترمربع آزادسازی در شهر انجام 
شد. نبود بودجه مهم ترین مشکل در راستای انجام 
طرح های آزادسازی ها است، با این وجود شهرداری 
آزادسازی  با طرح های  در صورت همکاری مالکان 
به آنها در فرآیند اخذ پروانه تجاری و ساختمانی و 

خاکبرداری کمک می کند.
شهرداری در راستای ساماندهی محلات کم برخوردار 
و  کرده  اجرا  محلات  تمام  در  را  طرح هایی  شهر 
پیاده روسازی را به مساحت سه هزار مترمربع انجام 

داده است.

گزارش

شهردار برف انبار:

ساماندهی محلات کم برخوردار در دستور کار است

نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس شورای اسلامی گفت: 
با تقویت صنعت گردشگری طبیعی و مشارکت بخشی  انگیزه شکار 

مردمی کاهش می یابد.
مدیرکل  و  کرون  و  تیران  فرماندار  با  نشست  در  ابوترابی،  ابوالفضل 
از محیط زیست استان اصفهان اظهارکرد: شکار و دستیابی  حفاظت 
به منافع ناشی از آن یکی از انگیزه های اقتصادی شکارچیان بومی به 

حساب می آید.
صنعت  تقویت  و  اندازی  راه  با  درآمدی  فرصت  ایجاد  افزود:  وی 

گردشگری قادر به کاهش انگیزه شکار خواهد بود.
نماینده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس، ادامه داد: چنین 
طرح هایی در دنیا اجرا شده و حیات وحش به یکی از مناطق و مقاصد 

گردشگری تبدیل شده است.
وی مردمی سازی طرح های زیست محیطی را علاوه بر نفع اجتماعی و 
کاهش نگرانی ها را یکی از عوامل جبران برخی از کمبودهای اعتباری 

و امکاناتی دولت بیان کرد.
و  متنوع  حیات وحش  داشتن  با  قمیشلو  پارک ملی  ابوترابی،  گفته  به 

قلعه تاریخی آن از جمله مقاصد گردشگری است که طی ادوار مختلف 
فراموش شده و مغفول مانده است.

را  با میراث فرهنگی و تشکل های مردمی  تعامل محیط زیست  وی 
در  فعالیت  آمادگی  و گفت: سرمایه گذار بخش خصوصی  خواند  مهم 

این بخش را دارد.
این نماینده مجلس تصدی گری دولت در همه امور را معضلی برای 
فعالیت متنوع کاری اعلام کرد و افزود: نباید در همه امور دخالت کرد، 

بلکه کار را به مردم بسپاریم تا بهتر و سریع تر انجام شود.

نماینده مردم نجف آباد در تیران و کرون 
مطرح کرد؛

کاهش انگیزه شکار 
با تقویت صنعت 
گردشگری

بودن  حادثه خیز  به  اشاره  با  تیران  شهرداری  سرپرست 
ورودی شرقی شهر، گفت: شهرداری با وجود شرایط دشوار 
اقتصادی تلاش دارد پروژه احداث پل را به سرانجام برساند 

تا مشکل حادثه خیر بودن ورودی شرقی شهر رفع شود.
رضا ناهی اظهار کرد: یکی از پروژه های مهم شهرداری 
تیران، احداث پل شرقی با مشارکت اداره کل راهداری و 

حمل ونقل جاده ای استان اصفهان است.
ورودی  پل  احداث  در  تیران  افزود: سهم شهرداری  وی 
شرقی شهر با پرداخت مبلغی بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال به 
پایان رسیده است و برای تکمیل به اداره کل راهداری و 

حمل ونقل جاده ای واگذار می شود.
به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  تیران  شهرداری  سرپرست 
شرایط ویژه پل و لزوم بهره برداری سریع به منظور کاهش 
حوادث، لازم است راهداری و حمل ونقل جاده ای سهم خود 

را زودتر ایفا کند.

ناهی اضافه کرد: شهرداری با وجود شرایط دشوار اقتصادی 
این پروژه را به سرانجام رساند تا طرح زودتر به بهره برداری 
برسد و مشکل حادثه خیر بودن ورودی شرقی شهر رفع 

شود.
وی به لزوم تجهیز آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
تیران اشاره کرد و گفت: خودروی مجهز به نردبان و وسایل 
ایمنی جزو مهم ترین الزامات سازمان است که باید تأمین 

شود.
سرپرست شهرداری تیران با اشاره به کمبود قیر، گفت: 
با توجه به اجرای پروژه فاضلاب و حفاری، آسفالت معابر 
شهری لازم بوده و نیاز است دولت به شهرداری در این 

زمینه کمک کند.
ناهی افزود: نیازسنجی برای رفع مشکلات شهر انجام شده 
است و حمایت دولت می تواند در تسریع خدمت رسانی مؤثر 

باشد.

مدیـر مجتمـع پتـاس خـور و بیابانـک از دریافـت گواهـی 
کشـف پلایـای مهرجـان بـا ذخیـره قطعـی بالـغ بـر ۳۷۰ 

میلیـون تـن خبـر داد.
سـید حسـین شـهامی مدیر مجتمـع پتـاس خـور و بیابانک 
بـا تاکیـد بـر اینکـه پلایـای مهرجـان بـه عنـوان یکـی از 
بزرگتریـن پلایـای کشـور شـناخته می شـود، توضیـح داد: 
پلایـای مهرجـان در محـل تلاقـی سـه اسـتان خراسـان 
جنوبـی، اصفهـان، یـزد قـرار دارد و عملیـات اکتشـاف ایـن 
محـدوده، با ابـلاغ موافقت دفتر امور اکتشـاف وزارت صمت 
مبنـی بـر واگذاری پهنه مذکـور به ایمیدرو از فروردین سـال 

آغاز شـد.  ۹۶
شـهامی تصریـح کـرد: بـا پیگیری هـای صـورت گرفتـه از 
سـوی مجتمع پتاس خـور و بیابانک، گواهی کشـف پلایای 

مهرجـان بـا وسـعتی بالـغ بـر ۱۴۰۰ کیلومتر مربـع و ذخیره 
قطعـی بیـش از ۳۷۱ میلیـون تن مـاده معدنی دریافت شـد.

وی افـزود: مـاده معدنـی شـورابه های ایـن محدوده شـامل 
پتـاس، منیزیـم، سـدیم و سـایر عناصـر باارزش دیگر اسـت 
کـه بـا اخذ این گواهی کشـف، عملیـات بهره بـرداری از آن 

بـه زودی وارد فـاز بهـره برداری می شـود.
مدیـر مجتمـع پتـاس خـور و بیابانـک عنـوان کـرد: مجتمع 
پتـاس خوروبیابانـک اولیـن و بزرگتریـن تولید کننـده پتاس 
کشـور اسـت که چهـار پلایـای اصلی کویـر مرکـزی ایران 
شـامل پلایـای تـرود، میانـی، خـور و مهرجان جهـت تولید 
بیـش از ۲۰۰ هـزار تـن کلریـد پتاسـیم در سـال بـا هـدف 
خودکفایـی کشـور در تأمین این مـاده شـیمیایی را در اختیار 

دارد.

جلسـه هماهنگـی برگـزاری گرامیداشـت هفتـه 
کار و کارگـر و غبـار روبـی و عطـر افشـانی گلزار 
شـهدا با حضور سرپرسـت هیـات ورزش کارگری 
شهرسـتان فلاورجـان در اسـتان اصفهـان برگزار 
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جلسـه هماهنگـی برگـزاری گرامیداشـت هفتـه 
کار و کارگـر و غبـار روبـی و عطـر افشـانی گلزار 
شـهدا بـه ویـژه سـردار شـهید محمد کاظـم زاده 
شـهید شـاخص جامعـه کار و تولیـد کشـور بـا 
حضور مسـئولین بخـش قهدریجان، رئیـس اداره 
تعـاون کار و رفـاه اجتماعـی و سرپرسـت هیـات 
ورزش کارگری شهرسـتان و فرمانده حوزه بسـیج 

کارگـران و کارخانجـات شهرسـتان فلاورجان در 
حـوزه مقاومـت بسـیج شـهید محمـد منتظـری 

قهدریجـان برگزار شـد.
شـایان ذکـر اسـت: در آسـتانه هفتـه کار و کارگـر 
سـردار شـهید محمد کاظـم زاده به عنوان شـهید 
شـاخص جامعه کار و تولید کشـور در سـال ۱۴۰۲ 

معرفـی گردید.
در شـهر  سـال ۱۳۲۸  اردیبهشـت  در ۲  ایشـان 

اسـتان اصفهـان متولـد شـد. قهدریجـان 
محمـد کاظـم زاده در سـال ۵۳ به اسـتخدام ذوب 
آهـن اصفهـان در آمـد و در فضـای کارگـری بـا 
بـه مباحثـه  گروه هـای طاغوتـی و سـر سـپرده 
و مبـارزه می پرداخـت او بـا ارشـاد و آگاه سـازی 
کارگـران توطئه هـای گروه هـای منحرف را افشـا 

می نمـود.
سـرانجام ایشـان در دوم اردیبهشت ماه سال ۶۰ در 

قلـه ایمان کردسـتان به فیض شـهادت نائل آمد.

گفت:  اصفهان  استان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
توسعه و سرمایه گذاری گردشگری در پارک ملی قمیشلو 

مستلزم حفاظت محیط زیست است.
لاهیجان زاده در نشست با مسئولان شهرستان تیران 
و کرون، اظهارکرد: منطقه حفاظت شده قمیشلو یکی از 
دارای جاذبه در سطح ملی و  استان و  پارک های ملی 
بین المللی است. وی با بیان اینکه امکان سرمایه گذاری 
برای ایجاد فرصت گردشگری در این منطقه و همچنین 
بهره برداری از قلعه وجود دارد افزود: بایدها و نبایدهای 
زیست محیطی باید رعایت شود. مدیرکل حفاظت محیط 
زیست استان اصفهان، ادامه داد: پیشنهادات سرمایه گذاران 

بررسی شده و منتظر طی فرآیند قانونی هستیم.
و  پروژه  اجرای  توانایی  و  مالی  توان  کرد:  اضافه  وی 
طرح سرمایه گذاری برای اجرای آن لازم است. به گفته 
لاهیجان زاده انتخاب مسیر تردد برای رسبدن به قلعه 
سیاسی نیست و نه تنها مسائل زیست محیطی، بلکه 
حفظ محیط و زیستگاه حیوانات و گیاهان مد نظر بوده 

و باید اجرا شود.
وی به کمبود نیروی انسانی در حفاظت محیط زیست 
در  بدون تصدی  پست  هزار  و گفت: هفت  کرد  اشاره 
سازمان محیط زیست کشور داریم و در استان اصفهان 

از  حفاظت  مدیرکل  است.  خالی  پست ها  از  نیمی  هم 
محیط زیست استان اصفهان، خاطرنشان کرد: ۲ میلیون 
و ۱۰۰ هزار هکتار مساحت منطقه حفاظت شده داریم که 

تنها با ۱۵۰ نیرو حفاظت می شود و هزینه زیادی دارد.
و  چالش ها  از  را  نیرو  کمبود  و  خودرو  فرسودگی  وی 
مشکلات حفاظت از محیط زیست اعلام کرد و گفت: 
مشارکت بخشی به مردم نیازمند اجرای فعالیت اداری 
است. فرماندار تیران و کرون نیز در این جلسه بر ضرورت 
حمایت از طرح های گردشگری منطقه قمیشلو و دالانکوه 
تاکید کرد و گفت: مشارکت بخشی مردمی می تواند به 

جفاظت محیط زیست کمک کند.
علی محمدی کیا سرمایه گذاری بخش گردشگری در 
ایجاد صنعت پویا را مهم دانست و اظهار کرد: علاقه مندی 

در این بخش وجود دارد، اما باید از آنان حمایت شود.
وی به کمبود نیرو در اداره محیط زیست این شهرستان 
اشاره کرد و گفت: فقدان امکانات در حوزه خدمت رسانی 

مشکل ساز است.
فرماندار تیران و کرون گفت: حفاظت از محیط زیست و 
ایجاد هوای پاک ضروری است و شهرک های صنعتی با 
ارائه طرح توانایی حفظ هوا ضوابط این سازمان را پیگیری 

کنند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان:

توسعه گردشگری در قمیشلو مستلزم حفظ محیط زیست است

سرپرست شهرداری تیران:

سهم شهرداری در احداث پل ورودی شهر انجام شده است

مدیر مجتمع پتاس خور و بیابانک خبر داد؛

 دریافت گواهی کشف پلایای مهرجان
با ذخیره قطعی ۳۷۰ میلیون تن

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه اصفهان از برگزاری جلسه تشریحی 
با فرمانداران گلپایگان و خوانسار در خصوص 
دو فرایند، توزیع الکترونیکی گاز مایع و طرح 
جایگاه های  آزاد  کارتهای  شدن  محدود 

عرضه سوخت، خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش 
نفتی منطقه اصفهان، عبدالله  فرآورده های 
گیتی منش دراین باره گفت: به منظور اجرای 

تبصره )۱۴( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ و لزوم 
و  تخصیص  نحوه  بر  نظارت  و  ساماندهی 
توزیع گاز مایع در بخش های مختلف مصرف 
طرح  همچنین  و  الکترونیکی  روش  به 
عرضه  جایگاه های  آزاد  کارتهای  کاهش 
سوخت  کارت  از  استفاده  الزام  و  سوخت 
شخصی برای بهره مندی بنزین با نرخ آزاد 
جهت مالکین خودروها، جلسه ای تشریحی با 
فرمانداران شهرستان گلپایگان و خوانسار در 

محل فرمانداریهای مربوطه برگزار شد. طی 
این جلسه فرمانداران محترم بر لزوم اجرای 

طرحهای اعلامی دولت تاکید کردند.
جایگاه های  از  بازدید  ضمن  منش  گیتی 
اظهار  گلپایگان  و  خوانسار  شهرستان های 
سوخت  کارت های  سازی  محدود  داشت: 
توزیع  نظام  بهبود  آزاد در جایگاه ها، جهت 
استفاده  و  سوخت  مصرف  ومدیریت 

شهروندان از کارت سوخت شخصی است.

دیدار مدیر منطقه اصفهان با فرمانداران شهرهای گلپایگان و خوانسار

 در راستای اجرای طرح توزیع الکترونیکی گاز مایع
و محدود شدن کارت آزاد جایگاه های عرضه سوخت

به مناسبت گرامیداشت هفته کارگر در سال 1402 انجام شد؛

جلسه هماهنگی برگزاری گرامیداشت هفته کار و کارگر

فرمانده انتظامی شهرسـتان اردسـتان 
گفـت: بیـش از ۳ هـزار لیتر سـوخت 
قاچـاق در اردسـتان کشـف و ۱۱ نفر 

متهم دسـتگیر شـدند.
سـرهنگ مصطفی صـادق زاده گفت: 
مأموران پاسـگاه انتظامـی ظفرقند در 
بازرسـی از ۱۰ دسـتگاه خودرو شـامل 
۹ دسـتگاه کامیـون و یـک دسـتگاه 
اتوبوس سـه هزار و ۱۱۰ لیتر سـوخت 
کشـف  را  گازوئیـل  نـوع  از  قاچـاق 

کردند.
او افـزود: ایـن خودروهـا در پارکینـگ 
تحویـل  قاچـاق  سـوخت  متوقـف، 
نماینـده شـرکت نفـت و ۱۱ متهـم 
نیـز دسـتگیر و تحویـل مقـام قضائی 

. ند شد

فرمانده انتظامی شهرستان 
اردستان:

کشف بیش از ۳ هزار 
لیتر سوخت قاچاق
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During a meeting between 
Head of Iran Chamber of Com-
merce, Industries, Mines, and 
Agriculture (ICCIMA) Gho-
lam-Hossein Shafeie and Ka-
zakhstan’s Deputy Minister of 
Trade and Integration Kairat 
Torebayev, the two sides dis-
cussed the ways for the expan-
sion of trade ties between the 
two countries.
In the meeting held at the place 
of ICCIMA, Shafeie empha-
sized the special position of 
Kazakhstan as a trade partner 
for Iran and said the presence 
of the two countries in the Eur-
asian Economic Union (EAEU) 
and the Shanghai Cooperation 
Organization (SCO) pacts has 
opened new doors for the de-
velopment of economic rela-
tions, and the private sectors 
of the two countries should 
take advantage of this oppor-
tunity, the ICCIMA portal re-

ported on Wednesday. 
Emphasizing that paying atten-
tion to rail, road and sea trans-
portation infrastructure should 
be a priority of the two coun-
tries, the ICCIMA head stated: 
“The most important problem 
in the way of improving the 
level of trade cooperation be-
tween Iran and Kazakhstan is 
the issue of transportation. 
Solving this issue requires the 
will of the authorities of the two 
countries. The future of transit 
between the two countries can 
be bright due to Kazakhstan’s 
connection to China and Iran’s 
access to the open waters of 
Southeast Asia, provided that 
the infrastructure for exploiting 
this opportunity is available.”
The Kazakh official for his part 
emphasized that his country is 
seeking to improve business 
relations with Iran as much as 
possible and said: “Iran is our 

main way to communicate with 
Turkey and West Asia. So far, 
we have had 20 million dollars 
in financial transactions, and 
the aim of these meetings is 
to increase this amount to 60 
million dollars.”
“Our economies have a good 
overlap. We are looking for fur-
ther development of relations 
between the two countries, 
especially in the field of vege-
tables, fruits and fisheries”, he 
added.
Back in last November, Iran 
and Kazakhstan inked a mem-
orandum of understanding 
(MOU) on the expansion of 
cooperation in the agriculture 
and trade fields as well as in-
dustries, logistics, transporta-
tion and technology transfer in 
Tehran.
The MOU was signed by Javad 
Sadati-Nejad, the Iranian agri-
culture minister, and Zhuman-

garin Serik, the deputy prime 
minister and minister of trade 
and integration of Kazakhstan, 
who visited Tehran on top of a 
Kazakh delegation.
As reported, the effort of the 
two countries in order to in-
crease the value of bilateral 
trade to about one billion dol-
lars, based on the agreements 
of the presidents of the two 
countries, is considered in the 
MOU.
During a meeting between 
Kazakhstan Prime Minister 
Alikhan Ashanuly Smaiylov 
and Iran’s First Vice Presi-
dent Mohammad Mokhber on 
the sidelines of the Second 
Caspian Economic Forum in 
Moscow in October 2022, the 
Kazakh side emphasized the 
importance of improving the 
level of cooperation between 
Tehran and Astana in the oil 
swap, as well as industry, ag-

riculture, scientific and cultural 
sectors.
Mokhber, for his part, said that 
the level of trade between Iran 
and Kazakhstan can quickly 
reach three billion dollars, con-
sidering the existing capacities 
of the two countries.
The Kazakh prime minister 
welcomed the proposal of 
Iran’s first vice president and 
stated that the necessary fields 
and capacities of the two coun-
tries are ready to raise the level 
of trade exchanges between 
Iran and Kazakhstan and reach 
three billion dollars a year.
Mokhber then announced 
Iran’s readiness to send min-
ing companies to Kazakhstan 
and added: “Tehran is ready to 
cooperate with Astana in port, 
dam construction, hydropow-
er plant construction, knowl-
edge-based and technical and 
engineering services.”
Also, during an Iran-Kazakhstan 
business forum hosted by the 
ICCIMA in Tehran in mid-Oc-
tober last year, the two sides 
stressed the need for removing 
visa issuance and transporta-
tion obstacles, to realize a $6 
billion annual trade target.
The business forum was at-
tended by senior officials from 
both sides including Shafeie, 
Torebayev, Kazakh Ambassa-
dor to Tehran Askhat Orazbay, 
and ICCIMA Deputy Head Mo-
hammadreza Karbasi, as well 
as the head of Iranian cham-
bers of commerce and busi-
nessmen from the two sides.
The members of the Iran-Ka-
zakhstan Joint Chamber of 
Commerce, representatives of 
the Islamic Republic of Iran 
Railways (RAI), the Trade Pro-
motion Organization (TPO), 
and the Agriculture Ministry 
were also present at the event.

Iran, Kazakhstan explore ways of expanding trade relations

Raisi decoupled 
Iran’s affairs from 
JCPOA: MP
An Iranian lawmaker has praised 
the Raisi administration’s move 
to reduce the impact of the 2015 
nuclear deal on the internal affairs 
of Iran, describing it as a “good 
achievement.”
The lawmaker, Shahriyar Heidari, 
who is a member of the Parlia-
ment’s National Security and For-
eign Policy Committee, hailed the 
foreign policy agenda of the Raisi 
administration. 
In remarks to the parliamentary 
news agency ICANA, Heidari also 
said Foreign Minister Hossein 
Amir Abdollahian did a lot of ef-
forts to strengthen Iran’s relations 
with its neighbors. 
“Deepening relations with neigh-
bors and regional and even Asian 
countries is considered one of the 
strategic policies of our country,” 
said Heidari, adding, “Over the 
past year, we have seen the estab-
lishment of high-level relations 
with countries such as Russia, 
China, and even Saudi Arabia.”
According to Heidari, the con-
clusion of long-term strategic 
contracts with regional countries 
shows the serious determination 
of the government to create com-
mon interests with countries and 
governments.
“The diplomatic apparatus of our 
country has taken a good path to 
restore relations with neighbors 
and countries in the region, and 
this will affect the economic, 
cultural and even social compo-
nents,” the lawmaker said. 
“In other words, it can be ac-
knowledged that the 13th gov-
ernment has tried to behave in 
addition to the past process in the 
field of foreign policy and not to 
tie the future of the relations of 
the Islamic Republic to the Joint 
Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA).”
The lawmaker concluded, “This 
has caused the unilateral and cru-
el sanctions of the United States 
against our country to be neu-
tralized because the [number of] 
countries that interact with Iran 
have increased and more capac-
ities have been created.”
To this end, Amir Abdollahian 
traveled to Oman on Tuesday and 
is expected to arrive in Lebanon 
on Wednesday. 
In Muscat, he  praised Oman’s 
policy of consolidating and 
strengthening relations between 
the two countries.
He described the visit of Iranian 
President Ebrahim Raisi to Mus-
cat as well as the upcoming visit 
of the Sultan of Oman to Tehran 
as a turning point in bilateral rela-
tions in various sectors.
Touching on regional issues, the 
chief diplomat pointed to Mus-
cat’s and Baghdad’s hosting of 
talks between Iran and Saudi 
Arabia, highlighting regional 
cooperation as an important ne-
cessity.
He expressed satisfaction with 
the fact that relations of the re-
gional states are in a proper and 
promising situation and within 
the framework of the 13th admin-
istration’s “neighbors-first” policy 
and its adherence to the principle 
of good-neighborliness.
The MP also said comprehen-
sive and indivisible security is 
an important must for the region 
and, in this regard, described the 
presence of foreign forces as 
costly and disruptive to regional 
security.
In Beirut, Amir Abdollahian is set 
to meet with Parliament Speak-
er Nabih Berry, caretaker Prime 
Minister Najib Mikati, and Foreign 
Minister Abdullah Bu Habib on 
Thursday.
The Raisi administration has been 
pursuing the neighborhood policy 
right from the start, which aims to 
boost Iran’s relations with neigh-
bors and major non-Western 
world powers.

Russia cautions 
against ‘huge 
mistake’ of spar-
ing opportunity to 
resurrect JCPOA

Sergey Lavrov, the Foreign 
Minister of Russia, has urged 
the West to take advantage of 
the chance to salvage Iran’s 
nuclear program, also known 
as the Joint Comprehensive 
Plan of Action (JCPOA).
“It would be a huge mistake 
to pass up the chance of re-
suming this deal,” Lavrov 
told reporters in New York.
Speaking with reporters on 
Tuesday in New York, the 
Russian foreign highlighted 
that it would be a “huge mis-
take” to lose the opportunity 
to resume the JCPOA as a 
result of the West’s actions.
“We presume that a decision 
was made quite some time 
ago to restart the JCPOA. 
Now that European nations 
have lost interest for what-
ever reason, U.S. officials 
are stating through various 
channels under the condi-
tion of confidentiality that an 
alternative course of action 
should be pursued. I believe 
that missing the opportunity 
to continue this deal would 
be a huge mistake,” he stat-
ed.
The senior Russian diplomat 
also stated that the rebirth of 
the JCPOA “does not depend 
on Iran, Russia, or China” at 
this time, but “the ones who 
destroyed it must now bring 
it back to life.”
He also mentioned the im-
provement in ties between 
Iran and Arab nations, stating 
that it was a positive develop-
ment.
“In principle, we support 
the establishment of some 
mechanisms for mutual as-
sistance, openness, and con-
fidence-building in the Per-
sian Gulf region,” he noted.
He went on to say that the 
previously agreed-upon doc-
ument is completely in ac-
cordance with this purpose.
The goal of achieving uni-
lateral benefits through bar-
gaining or blackmailing is re-
flected in attempts to impose 
new conditions that were not 
included in the original doc-
ument, according to Lavrov, 
who stated that these efforts 
complicate the process.
Iran’s signature of the JCPOA 
with six major nations 
demonstrated to the world 
the benign character of its 
nuclear program.
However, the future of the 
agreement was uncertain 
following Washington’s uni-
lateral departure in May 2018 
and its accompanying re-im-
position of sanctions against 
Tehran.
In April 2021, talks in Vienna, 
the capital of Austria, began 
with the goal of easing sanc-
tions against Iran and deter-
mining how serious the Unit-
ed States was about rejoining 
the agreement.
However, due to Washing-
ton’s insistence on not lifting 
all of the sanctions and re-
fusal to provide the essential 
assurances that it won’t quit 
the accord again, the negotia-
tions have remained dormant 
since August 2022.

Annual export of Iran’s home appli-
ances rose 12 percent in the past 
Iranian calendar year 1401 (ended on 
March 20), the director-general of the 
Home Appliances Office of the Min-
istry of Industry, Mining, and Trade 
announced.
Mohsen Shokrollahi said that the 
value of the country’s annual home 
appliances export was $440 million 
in 1401, while the figure was $393 
million in 1400.
He said 64 percent of the total exports 
of household appliances was related 
to refrigerators and freezers, 16 per-
cent to heating and cooling equip-
ment, and seven percent to small 
household appliances in the previous 
year.
“Iraq, Afghanistan, Tajikistan and 
Central Asia have been the top des-
tinations for the export of Iran’s 
household appliances. The products 
of China and Turkey are among our 
competitors in the target markets”, 
the official added.
In terms of the plans of the Ministry 
of Industry, Mining and Trade to in-
crease the export of home appliances 
in 1402, Shokrollahi said the plan of 
the ministry is to increase the qual-
ity and lower the price of household 
appliances in order to compete with 

foreign brands.
Mentioning the solutions for the sus-
tainable export of household appli-
ances, he said: “This year, apart from 
the export of the final product, we can 
contribute to the sustainable export 
of household appliances by joint pro-
duction with the target countries and 
by complying with the standards of 
the importing countries.”
As previously stated by the official, 
about 65-70 percent of the parts re-
quired to manufacture home appli-
ances are domestically produced.
Shokrollahi said: “But for some items 

and products, such as refrigerators 
and washing machines, this is even 
higher than 90 percent, and we plan 
to reach 100 percent.”
The home appliance industry is one 
of the industries that faced significant 
production growth in the past Iranian 
calendar year, so it can be said that 
Iranian manufacturers were able to 
take a significant share of the mar-
ket in the production of refrigerators, 
freezers, washing machines, evapora-
tive coolers, and TV sets, and even in 
small household appliances, the pro-
duction status is outstanding.

Shokrollahi has said: “Despite the 
problems, 1401 was a busy year in 
terms of increasing production, and 
we were witnessing good growth in 
various items of household applianc-
es.”
The official announced that about 600 
home appliance production units are 
active in the country.
“The home appliance industry is a 
growing industry and this industry 
is developing by launching new pro-
duction lines, for example, last year 
we launched 27 new production lines, 
including 10 refrigerator produc-
tion lines, six microwave and small 
household appliances production 
lines, four washing machine pro-
duction lines, three dishwasher pro-
duction lines, and one TV production 
line”, he added.
Over the past few years, the Iranian 
government has been following a 
new strategy for supporting domestic 
production to neutralize the impacts 
of the U.S. sanctions while reducing 
the reliance of the economy on oil 
revenues.
The home appliances sector has been 
one of the pioneers in this regard and 
like many other areas, the production 
of home appliances has witnessed a 
significant rise in the past six years.

Annual home appliances export up 12%

As announced by the chairman of 
Flowers and Ornamental Plants Pro-
ducers and Sellers of Tehran province, 
more than 2 billion flower branches 
are produced in Tehran province.
Stating that four billion flower branch-
es are produced in the country Akbar 
Shahrokhi said most of the flowers 
and ornamental plants enter other 
provinces from Tehran province.

Currently, Tehran province has 15 
flower markets where more than 
7,000 florists are located.
Iran has 17th place in the world in the 
production of flowers and ornamental 
plants, but it is ranked 107th in terms 
of export.
Considering the high potential and 
volume of import of flowers and orna-
mental plants by the Persian Gulf litto-

ral states and Central Asian countries, 
in order to increase the share of Iran 
in the world markets, it is necessary to 
adopt effective and targeted policies in 
order to solve the problems in the way 
of production and export of flowers 
and ornamental plants.
As reported, it is possible for Iran to 
export more than one billion dollars 
of flowers and ornamental plants per 

year, and the officials of the Agricul-
ture Ministry also emphasize the ex-
port capabilities of the country’s flow-
er and ornamental plant sector.
Although, the producers of this sector 
have problems and limitations, most 
of which are related to the ministries 
of energy and industry, which should 
be removed through adopting effec-
tive and targeted policies.

Over 2b flowers produced in Tehran province
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Ayatollah Abbas-Ali Soleimani, a member 
of the Assembly of Experts, lost his life on 
Wednesday morning during an armed attack 
in Babolsar, northern Iran.
The attack took place in the northern province 
of Mazandaran. Rouhollah Selgi, the deputy 
governor of the province for security affairs, 
said Ayatollah Soleimani was attacked by 
gunmen and an assailant has been arrested.

Ayatollah Soleimani previously served as the 
representative of the Leader to Sistan-Bal-
uchistan province. He also was the Friday 
prayer imam of Zahedan, the capital of the 
southeastern province. In Zahedan, Ayatollah 
Soleimani was in charge of the affairs of Sun-
ni Muslims.
No details released about the motives behind 
the attack.

Senior Ira-
nian cleric 
killed in 
armed 
attack

TEDPIX loses 
3,400 points on 
W e d n e s d a y
TEDPIX, the main index of Teh-
ran Stock Exchange (TSE), lost 
3,422 points to 2.365 million on 
Wednesday.
As reported, over 20.451 billion 
securities worth 145.462 trillion 
rials (about $346.3 million) were 
traded at the TSE.
TEDPIX gained 145,000 points 
(six percent growth) in the past 
Iranian calendar week (ended on 
Friday).
TSE is one of the four Irani-
an stock exchanges, and the 
most important one. The other 
three ones are Iran Mercantile 
Exchange (IME), Iran Energy 
Exchange (IRENEX), and Iran’s 
over-the-counter (OTC) market, 
known as Iran Fara Bourse (IFB).
The secretary general of Iran’s 
Securities Exchange Brokers 
Association (SEBA) said that the 
government and Securities and 
Exchange Organization (SEO) 
worked well to make changes in 
the stock market during the past 
Iranian calendar year 1401 (end-
ed on March 20).
Mohammad-Reza Dehqani Ah-
mad-Abad added that these 
measures can bring good re-
turns in the first half of 1402, 
but measures must be taken to 
remove the concerns from the 
stock market in the long term.
In an interview conducted by 
IRNA, Dehqani offered a solu-
tion to improve the situation of 
the stock market in 1402 and 
said: “If the shareholders can 
be assured that there will be no 
interference in the market mech-
anism, then we can hope for the 
improvement of the market situ-
ation.”

---------------------------------------------------

New Fateh-class 
submarines to join 
Iranian Navy fleet
Two new models of domestically 
produced Fateh-class subma-
rines will soon join the Iranian 
Navy fleet, Navy Commander 
Rear Admiral Shahram Irani said 
on Tuesday, highlighting the Ira-
nian Army’s most recent accom-
plishments and efforts to fortify 
its naval forces.
The admiral also said that the 
submarines will soon be includ-
ed into the nation’s naval fleet.
Referring to the new charac-
teristics and capabilities of the 
new submarines, Fateh-2 and 
Fateh-3, Irani went on to say, 
“Today, they are equipped with 
dual-purpose and home-made 
torpedoes, and all their test 
launches have been successful.”
In other parts of his remarks, 
Irani stated that the Navy will 
soon inform Iranians of an ex-
tremely good news on a “unique 
achievement”.
The 600-ton Fateh is a semi-
heavy submarine with cut-
ting-edge armament, including 
torpedoes and naval mines.
Additionally, Fateh is equipped 
with a guided missile system 
and a sophisticated sonic radar 
system that can see hostile war-
ships.
It has a nearly five-week operat-
ing range at depths of more than 
200 meters.
Iran’s advanced submarines 
of various classes, including 
Ghadir, Qaem, Nahang, Tareq, 
and Sina, have all been launched 
thus far. In order to provide se-
curity for commercial ships and 
tankers, Iran’s navy has recently 
strengthened its presence in in-
ternational waterways.
Throughout its missions in inter-
national seas, the Navy has been 
able to thwart a number of at-
tacks against Iranian and foreign 
tankers.

Some Reasons Why Berries Are 
Among the Healthiest Foods on Earth

Berries are among the healthiest foods 
you can eat.
They’re delicious, nutritious, and pro-
vide a number of impressive health 
benefits.
Here are some good reasons to include 
berries in your diet.
1. Loaded with antioxidants
Berries contain antioxidants, which 
help keep free radicals under control.
Free radicals are unstable molecules 
that are beneficial in small amounts 
but can damage your cells when their 
numbers get too high, causing oxida-
tive stress (1Trusted Source).
Berries are a great source of antioxi-
dants, such as anthocyanins, ellag-
ic acid, and resveratrol. In addition 
to protecting your cells, these plant 
compounds may reduce disease risk 
(2Trusted Source, 3Trusted Source).
One study showed that blueberries, 
blackberries, and raspberries have the 
highest antioxidant activity of com-
monly consumed fruits, next to pome-
granates (4).
In fact, several studies have confirmed 
that the antioxidants in berries may 
help reduce oxidative stress (5Trust-
ed Source, 6Trusted Source, 7Trusted 
Source, 8Trusted Source, 9Trusted 
Source).
2. May help improve blood sugar and 
insulin response
Berries may improve your blood sugar 
and insulin levels.
Test-tube and human studies suggest 
that they may protect your cells from 
high blood sugar levels, help increase 
insulin sensitivity, and reduce blood 
sugar and insulin response to high-
carb meals (10, 11Trusted Source, 
12Trusted Source, 13Trusted Source).
3. High in fiber
Berries are a good source of fiber, 
including soluble fiber. Studies show 
that consuming soluble fiber slows 
down the movement of food through 

your digestive tract, leading to reduced 
hunger and increased feelings of full-
ness.
This may decrease your calorie intake 
and make weight management easier 
(15Trusted Source, 16Trusted Source).
What’s more, fiber helps reduce the 
number of calories you absorb from 
mixed meals. 
4. Provide many nutrients
Berries are low in calories and ex-
tremely nutritious. In addition to being 
high in antioxidants, they also contain 

several vitamins and minerals.
Berries, especially strawberries, are 
high in vitamin C. 
With the exception of vitamin C, all 
berries are fairly similar in terms of 
their vitamin and mineral content.
5. Help fight inflammation
Berries have strong anti-inflammatory 
properties.
Inflammation is your body’s defense 
against infection or injury.
However, modern lifestyles often lead 
to excessive, long-term inflammation 

due to increased stress, inadequate 
physical activity, and unhealthy food 
choices.
This type of chronic inflammation is 
believed to contribute to conditions 
like diabetes, heart disease, and obe-
sity (22Trusted Source, 23Trusted 
Source, 24Trusted Source).
Studies suggest that the antioxidants 
in berries may help lower inflammatory 
markers (25Trusted Source, 26Trusted 
Source, 27Trusted Source, 28Trusted 
Source).

6. May help lower cholesterol levels
Berries are a heart-healthy food.
Black raspberries and strawberries 
have been shown to help lower cho-
lesterol in people who are obese or 
have metabolic syndrome (29Trusted 
Source, 30Trusted Source, 31Trusted 
Source, 32Trusted Source, 33Trusted 
Source, 34Trusted Source).
What’s more, berries may help prevent 
LDL cholesterol from becoming oxi-
dized or damaged, which is believed to 
be a major risk factor for heart disease 
(32Trusted Source, 33Trusted Source, 
34Trusted Source, 35Trusted Source, 
36Trusted Source, 37Trusted Source).
7. May be good for your skin
Berries may help reduce skin wrin-
kling, as their antioxidants help control 
free radicals, one of the leading causes 
of skin damage that contributes to ag-
ing (38Trusted Source).
8. May help protect against cancer
Several antioxidants in berries, in-
cluding anthocyanins, ellagic acid, 
and resveratrol, may reduce cancer 
risk (42Trusted Source, 43, 44Trusted 
Source).
Specifically, animal and human stud-
ies suggest that berries may protect 
against cancer of the esophagus, 
mouth, breast, and colon (45Trusted 
Source, 46Trusted Source, 47Trusted 
Source, 48Trusted Source, 49Trusted 
Source).
9. May help keep your arteries 
healthy
In addition to lowering cholesterol, 
berries provide other benefits for heart 
health, including improving the func-
tion of your arteries.
The bottom line
Berries taste great, are highly nutri-
tious, and provide many health bene-
fits, including for your heart and skin.
By including them in your diet on a 
regular basis, you can improve your 
overall health in a very enjoyable way.

Iranian Transport and Urban Devel-
opment Minister Mehrdad Bazrpash 
said that activating free zones, re-
ducing transit tariffs, and develop-
ing transportation and tourism cor-
ridors to expand trade ties between 
the two countries were the main 
topics discussed in his meeting 
with the Syrian officials.
In a meeting between Bazrpash and 
the entrepreneurs of Syria, partici-
pated by Syrian Minister of Public 
Works and Housing Suhail Abdul 
Latif, Transport Minister Zouhair 
Khazim, and Economy and Foreign 
Trade Minister Mohammad Samer 
al-Khalil, the two sides explored 
the ways for strengthening bilateral 
economic relations, and the Iranian 
minister announced the increase of 
interactions between the two coun-
tries in various fields, including the 
activation of free zones and the 
reduction of transit tariffs, giving 
priority to the field of tourism and 
the development of transportation 
corridors.
Bazrpash arrived in Syria on Tues-
day morning at the head of a 
high-ranking delegation and was 

welcomed by Syrian Economy and 
Foreign Trade Minister Mohammad 
Samer al-Khalil.
During the two-day stay in Syria, 
the two countries’ officials dis-
cussed the ways for the expansion 
of economic relations between the 
two countries.
Bazrpash and Samer al-Khalil co-
chair Iran-Syria Joint Economic 
Committee.
Emphasizing the strengthening of 
economic relations between Iran 
and Syria, the Iranian minister an-
nounced the talks between the offi-
cials of the two countries to expand 
economic relations in the maritime 
and rail sectors, facilitate bank 
transactions and reduce free trade 
tariffs.
Iran and Syria have been taking ma-
jor steps for the expansion of their 
mutual trade ties. The two sides 
have exchanged numerous trade 
delegations and Iranian private 
companies are investing in various 
fields of the Syrian economy like 
providing construction materials 
especially cement and working on 
several reconstruction projects.

‘Free zones, tariffs, transport 
to boost Iran-Syria trade ties’

The development of the copper industry 
and the support of the development plans 
of this sector can lead to bringing $10 bil-
lion of income for the country, the chair-
man of Iran Copper Association stated.
Regarding the amount of copper reserves 
and mining capacity of Iran, Bahram Sha-
kouri said the reserves discovered in the 
country are 54 million tons, of which usu-
ally 50 percent can be extracted, under-
lining, “With this amount of reserve, we 
have a good position in the world.”
“Now, with the new discoveries, our po-
sition in terms of copper reserves in the 
world has improved, in a way that to-
day we have reached six percent of the 
world’s reserves from four percent in the 
past, and our position in the world has 
increased from the 8th to the 5th place”, 
he continued.
The chairman of the Iran Copper Associa-
tion further said, “There is no balance be-
tween our reserves and production”, and 
continued: “We must go in the direction 
of extracting three to five percent of the 
reserves in accordance with our position. 
If we propose today that the industry can 

earn 10 billion dollars, it should be able to 
produce one million tons of copper cath-
odes, which is based on global norms.”
“Considering 54 million tons of reserves 
in the country, of which at least 27 mil-
lion tons can be extracted, and we have 
three-five percent of the world’s copper 
reserves, it is reasonable and logical to 
reach one million tons of copper cathode 
production, and if this does not happen, 
we have failed”, Shakouri reiterated.
“The world’s movement towards the use 
of clean technologies and innovations will 
increase the consumption of non-ferrous 
metals such as copper, and in the coming 
years, there will be a need to supply cop-
per up to four times today,” Shakouri had 
said last November.
The increase in demand will increase the 
price of copper, and accordingly, we must 
move towards completing the copper 
chain in Iran, he added.
“Today, the copper chain is complete 
with cathode production in the country, 
while more than 50 percent of the copper 
cathode is being exported, and if we can 
create more added value in this sector, 

we will have more exports and gain more 
revenue,” Shakouri concluded.
Copper cathode is the primary raw ma-
terial input for the production of copper 
rods for the wire and cable industry.
Being located on the Alpine-Himalayan 
orogenic belt, of which about 12.5 per-
cent is located in Iran, the country should 
contribute greatly to the fourfold increase 
in the world’s copper production by 2050, 
Shakouri has stated.
Stressing the need for planning to in-
crease Iran’s share in the world’s copper 
production, he added: “To increase our 
share in the global copper production in 
the 2050 horizon, we must develop both 
exploration and extraction and discover 
new world-class reserves.”
Also in mid-March, the head of the Na-
tional Iranian Copper Industries Company 
(NICIC) said the country’s copper produc-
tion is going to reach one million tons in 
the next six years.
Ali Rostami noted that in the case of 
reaching the above-mentioned output, 
the country’s copper export is also going 
to hit $10 billion.

‘Development plans in copper 
sector can bring $10b of income for country’

Source: https://www.healthline.com/nutrition/11-reasons-to-eat-berries#TOC_TITLE_HDR_13 By: PARISA JAMADI
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 آگهى تجدید مزایده عمومى
شهردارى طالخونچه در نظر دارد بر اساس مصوبه شماره 1401/662 مورخ 1401/12/9 شوراى اسلامى شهر، مجموعه استخر جهت قایقرانى و زمین مجاور داراى فنس کشى جهت 
اسباب بازى هاى بادى و کیوسک اغذیه فروشى واقع در بوستان لاله را با بهره گیرى از سامانه تدارکات الکترونیکى دولت setadiran.ir و با شماره مزایده 5002093627000001 

به صورت الکترونیکى با شرایط ذیل به واجدین شرایط واگذار نماید.
شرایط:

واگذارى مجموعه استخر جهت قایقرانى و زمین مجاور داراى فنس کشى جهت اسباب بازى هاى بادى و کیوسک اغذیه فروشى واقع در بوستان لاله به صورت ماهیانه به مبلغ 
کارشناسى پایه 20/000/000 ریال به مدت یک سال جمعا به مبلغ 240/000/000 ریال

2- مهلت دریافت اسناد مزایده: تا ساعت 14:00 روز پنجشنبه مورخ 1402/2/14 1- تاریخ انتشار: 1402/2/9    
4- مهلت ارسال پیشنهاد: تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 1402/2/25 3- تاریخ بازدید: از تاریخ 1402/2/9 تا تاریخ 1402/2/25  

6- تاریخ اعلام برنده: 1402/2/28 5- تاریخ بازگشایى: 1402/2/27   
7- نوع و مبلغ تضمین سپرده مزایده: به صورت نقد واریز به جارى ملى سیبا 3100003303003 بنام شهردارى طالخونچه یا بصورت ضمانتنامه بانکى بابت 5 درصد سپرده قیمت 

پایه کارشناسى
8- هزینه و نشانى محل دریافت اسناد: واریز مبلغ 3/270/000 ریال به حساب ملى سیبا به شماره 3100000905009 بنام شهردارى طالخونچه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى 

دولت (ستاد)
9- هزینه انتشار آگهى روزنامه: به عهده برنده مزایده مى باشد.

مجید زمانى- شهردار طالخونچه

نوبت اول

شناسه آگهى: 1486320

 آگهى مزایده عمومى

 آگهى مزایده عمومى

شهردارى هرند با استناد مصوبه شوراى اسلامى شهر هرند در نظر دارد نسبت به بهره بردارى (اجاره) ترمینال مسافربرى از طریق مزایده عمومى و با جزییات 
مندرج در اسناد مزایده با بهره گیرى از سامانه تدارك الکترونیک دولت بصورت الکترونیکى (سامانه ستاد ایران) واگذار نماید.

مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد: تا پایان وقت ادارى روز یکشنبه مورخ 1402/2/17
مهلت ارسال پیشنهادات در سامانه ستاد، تا پایان ساعت ادارى روز یکشنبه مورخ 1402/2/31

زمان بازگشایى پیشنهادات سامانه ستاد: روز دوشنبه مورخ 1402/3/1
محل دریافت اسناد سامانه ستاد:  تلفن 031-46402366

http://setadiran.ir (ستاد) سامانه تدارکات الکترونیک دولت

شهردارى هرند با استناد مصوبه شوراى اسلامى شهر هرند در نظر دارد نسبت به بهره بردارى (اجاره) زمین جهت اغذیه فروشى از طریق مزایده عمومى 
و با جزییات مندرج در اسناد مزایده با بهره گیرى از سامانه تدارك الکترونیک دولت بصورت الکترونیکى (سامانه ستاد ایران) واگذار نماید.

مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد: تا پایان وقت ادارى روز یکشنبه مورخ 1402/2/17
مهلت ارسال پیشنهادات در سامانه ستاد: تا پایان ساعت ادارى روز یکشنبه مورخ 1402/2/31

زمان بازگشایى پیشنهادات سامانه ستاد: روز دوشنبه مورخ 1402/3/1
محل دریافت اسناد: سامانه ستاد، تلفن 031-46402366

http://setadiran.ir :(ستاد) سامانه تدارکات الکترونیک دولت

حبیب رضوانى- شهردار هرند

حبیب رضوانى- شهردار هرند

شناسه آگهى: 1486894

شناسه آگهى: 1486884

pwa.agahinaslefarda.ir
قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شدن مدارك شناسایى خود ممکن است شما به عنوان مجرم شناخته شوید؟قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شدن مدارك شناسایى خود ممکن است شما به عنوان مجرم شناخته شوید؟

تلفن دفتر مرکز تهران: 88016649 - 88356308-  021          
فاکس: 88353297- 021

روابط عمومى: 021-88356281   

قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شدن مدارك شناسایى خود ممکن است شما به عنوان مجرم شناخته شوید؟
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تولید افزون بر ۹ هزار تن انواع ماهی 
خوراکی در استان اصفهان در سال 
گذشته بیانگر کوشش فعالان این 
صنعت و اقدامات مناسب به رغم کمبود 
منابع آبی و تداوم خشکسالیست؛ بی 
تردید می طلبد که با حمایت بیشتر از 
تولیدکنندگان در این وضعیت دشوار، 
زمینه رشد تولید را در این خطه فراهم 
کرد. پرورش آبزیان به ویژه انواع ماهی 
یکی از صنایع مهم در کشورهای 
مختلف است که در کنار تأمین امنیت 
غذایی در زمیننه اشتغالزایی و صادرات 

نقش بسزایی دارد.
ایران رتبه ۲۲ جهان در تولیدات آبزی 
را داراست با این وجود کشور ما در 
آسیا رتبه ۱۲، در غرب آسیا در بخش 
صید و صیادی رتبه اول و در آبزی 
پروری رتبه دوم را داراست که بی شک 
با حمایت و اختصاص تسهیلات و 
اعتبارات می توان زمینه بهبود آن را 
فراهم کرد. بر مبنای آمار سال ۲۰۲۰ 
سازمان جهانی فائو، تولید آبزیان در 
دنیا ۲۱۴ میلیون تن بوده که از این 
میزان ۹۰ میلیون تن از محل صید 
و صیادی و ۱۲۴ میلیون تن از محل 
آبزی پروری تأمین شده است. بر اساس 
اعلام وزارت جهاد کشاورزی و سازمان 
شیلات، هم اینک یک میلیون و ۲۵۶ 
هزار تن آبزیان در کشور تولید می شود 
که از این تعداد ۷۰۲ هزار تن در حوزه 
صید و صیادی و ۵۵۷ هزار تن در حوزه 

آبزی پروری است.

دورنمای تولید ۲.۶ میلیون 
تا سال  ماهی  انواع  تُن 

۱۴۰۴

رشد ۲ برابری تولیدات آبزیان کشور 
تا سال ۱۴۰۴ از مهمترین برنامه های 
جهادکشاورزی است تا جایی که 
تولید آبزیان کشور در این مدت به ۲.۶ 

میلیون تن برسد.
کارشناسان این حوزه معتقدند که زمینه 
ارتقای این صنعت در ایران مهیاست 
زیرا ۷۰ بندر صیادی، ۱۲۰ اسکله تخلیه 
آبزیان، ۳۷ اسکله مردمی نقطه تلاقی 
خشکی و دریا شرایط مناسبی را برای 

توسعه آن ایجاد کرده است.
۱۱ هزارو ۵۰۰ شناور در حوزه صید و 
صیادی فعال هستند و ۲۷ هزار مزرعه 
آبزی پروری داریم که از این مقدار 
نزدیک ۱۸ هزار مربوط به ماهیان 
گرمابی )کپورماهیان( و هفت هزار 
مزرعه ماهیان سردآبی )قزل آلا( است 
که بعد از انقلاب اسلامی با ۲۰۰ هزارتن 
تولید ماهی قزل آلا رتبه اول جهان را به 
خود اختصاص داده ایم، از سوی دیگر 
ایران در غرب اقیانوس هند در حوزه 
صید و صیادی در بین ۳۲ کشور با 
۱۷۸ هزارتن تولید رتبه دوم را داراست، 
میزان صادرات محصولات آبزی در 
سال ۱۴۰۰ از لحاظ وزنی ۱۶۶ هزارتن 
به ارزش ۵۵۶ میلیون دلار بوده که ۶۷ 
درصد ازلحاظ وزنی و ۲۷ درصد از نظر 

ارزشی رشد داشته است.
کارشناسان تغذیه معتقدند پروتئین 
آبزیان بسیار ارزشمند است و با توجه 
به تنوع گونه ها، فراروی و ظرفیت های 
کشور باید تمرکز بیشتری در این حوزه 

داشته باشیم.
نگاهی به استان اصفهان بیانگر این 
است که اگرچه این منطقه از منابع آبی 
سرشار برخوردار نیست اما فعالان این 

صنعت توانسته اند در توسعه صنعت 
پرورش و تولید ماهی خوراکی گام های 

موثری بردارند.

انواع  تن  هزار   ۹ تولید 
ماهیان خوراکی ۶۵ میلیون 

تخم چشم زده ماهی قزل آلا
مدیر شیلات و آبزیان سامان جهاد 
کشاورزی اصفهان در این زمینه 
اظهارداشت: استان با بیش از سه دهه 
تلاش در عرصه فعالیت های شیلاتی 
و آبزی پروری و تولید انواع آبزیان 
خوراکی، ماهیان زینتی وسایر آبزیان 
جایگاهی در بازارهای داخلی و خارجی 

برای خود به دست آورده است.
محمد رضا عباسی در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا افزود: استان اصفهان 
به لحاظ وجودظرفیت های بالقوه و 
بالفعل در مناطق مختلف و اقلیم های 
آب و هوایی و آب های شیرین و لب 
شور و همت تولیدکنندگان علاقمند 

و حمایت شیلات در در سال ۱۴۰۱ 
حدود ۹ هزار تن انواع ماهیان خوراکی 
مانند کپور ماهیان خاویاری و ماهی قزل 
آلا بالغ بر ۷۷ میلیون قطعه بچه ماهی، 
۶۵ میلیون تخم چشم زده ماهی قزل 
آلا و حدود ۷۰ کیلو خاویاری پرورشی 

تولید کرد.
وی ادامه داد: این میزان تولید به اشتغال 
حدود پنج هزار نفر در استان اصفهان 
منجر شده و این آمار بدون در نظر 
گرفتن اشتغال در مراکز عمل آوری و 

عرضه آبزیان است.

استفاده از منابع آبی خرد 
پرورش  توسعه  راهکار 

ماهی در اصفهان
مدیر شیلات و آبزیان سامان جهاد 
کشاورزی اصفهان خاطرنشان کرد: در 
این منطقه با وجود کم آبی و خشکسالی 
سنوات اخیر افزایش بهره وری از منابع 
آب در دسترس مانند منابع آبی خرد، 

دریاچه های پشت سد و رودخانه ها 
در دستور کار قرار گرفته و از جمله 
اولویت های ۱۰ گانه شیلات استان 

اصفهان است.
عباسی افزود: در این خطه علاوه بر 
تولیدات آبزی پروری، مراکز فرآوری و 
صنایع شیلاتی نیز در این چرخه فعال 
هستند و همچنین بیش از ۱۰ بازارچه 
تخصصی آبزیان و مراکز عرضه زنده، 
انواع آبزیان جنوب و پرورشی را در اختیار 
مصرف کنندگان قرار می دهد. رییس 
سازمان جهاد کشاورزی اصفهان نیز در 
این ارتباط گفت: توسعه تمام زیربخش 
ها و زیرمجموعه های صنعت کشاورزی 
در این استان در دستور کار است 
تا بتوانیم زمینه اشتغالزایی، افزایش 
تولید و رفع نیازها را ایجاد کنیم. مهرداد 
مرادمند خاطرنشان کرد: مشارکت 
هرچه بیشتر بخش خصوصی برای 
توسعه این صنعت از جمله اصلی ترین 

موارد است.
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مدیر شیلات و آبزیان سامان جهاد کشاورزی استان اصفهان مطرح کرد:

استفاده از منابع آبی خرد راهکار توسعه پرورش ماهی در اصفهان

سـیدرضا مرتضـوی عصـر پنجشـنبه در سـتاد تنظیم بـازار این اسـتان 
افـزود: در شـرایط تـورم و پیامدهـای آن کـه به دنبـال جنـگ اقتصادی 
دشـمن ایجـاد شـده اسـت، حـذف دلار از بدنـه اقتصـاد کشـور یکی از 
مؤثرترین راهکارهایی اسـت که در شـرایط فعلـی، ادامه مسـیر را هموار 

. می کنـد
وی افـزود: تشـکیل هیـات اندیشـه ورز در اصفهان بـا هدف مهـار تورم 
و تصمیم سـازی در سـطح ملـی برای کمـک بـه تصمیم هـای دولت و 
ارائه پیشـنهادهایی کـه می توانـد بر مهـار تورم بـه نظام و مـردم کمک 

کنـد ضروری اسـت.
مرتضوی با بیان اینکه سـتاد تنظیـم بازار بایـد در مهار تـورم، به صورت 
ویژه عمـل کنـد، افـزود: ایـن فعالیـتِ ویژه تنهـا محـدود به بازرسـی و 
کنتـرل بـازار نیسـت بلکـه بخـش مهـم آن حضـور میدانـی مدیـران و 
مسـوولان در عرصه هـای تخصصـی خـود و ارائـه پیشـنهاد بـا هـدف 

تصمیـم سـازی در سـطح ملی اسـت.
اسـتاندار اصفهـان گفـت: بـرای رشـد اقتصـادی اسـتان برنامه هایی در 
نظـر گرفتـه شـده کـه از سـوی معاونـت اقتصـادی اسـتانداری اجرایی 

خواهد شـد.
وی خاطرنشـان کـرد: در سیسـتم بهـم پیوسـته ای قـرار داریـم کـه هر 
بخـش بـر عملکرد بخـش دیگـر اثرگـذار اسـت کـه در ایـن شـرایط با 
اصـلاح برخی امـور می توانیم شـرایط قابـل قبولـی را برای ادامه مسـیر 

در نظـر بگیریـم.
اسـتاندار اصفهان بـر تثبیت نـرخ کالا در بـازار تاکید کـرد و افـزود: باید 
به سـوی تثبیـت نرخ هـا گام برداریم و بخشـی از جلسـات سـتاد تنظیم 
بازار به فرایندهـای فکری و تصمیم سـازی در این زمینه معطوف شـود.
بـه گـزارش ایرنـا، شـماره ۱۲۴ نظـارت بـر گـران فروشـی و بازرسـی 
اصناف و ۱۳۵ تعزیـرات حکومتی مـوارد تخلف و گزارش هـای مردم در 

ایـن زمینـه را دریافـت و رسـیدگی می کند.

 استاندار اصفهان گفت: دلارزدایی از اقتصاد کشور با 
هدف مهار تورم در دستور کار دولت قرار گرفته است.

استاندار اصفهان:
 دلارزدایی از اقتصاد

در دستور کار دولت است

گزارش

معاون آبخیزداری سـازمان منابع طبیعی 
و آبخیـزداری کشـور گفـت: در برنامـه 
هفتـم توسـعه ۵۰ میلیـون هکتـار و در 
برنامه هشـتم توسـعه ۴۰ میلیـون هکتار 
عملیـات آبخیـزداری اجـرا خواهد شـد.

حسـن وحید در سـفر به اصفهان در جمع 
خبرنگاران با بیـان اینکه کشـور در حوزه 
آبخیـزداری عقـب ماندگـی دارد، اظهـار 
داشـت: تـلاش می کنیـم ایـن عقـب 
ماندگـی را در برنامه های هفتم و هشـتم 
توسـعه کشـور برطرف کنیـم که بـر این 
اسـاس در طـول برنامـه هفتـم توسـعه 
۵۰ میلیـون هکتـار و در برنامـه هشـتم 
۴۰ میلیـون هکتار طـرح آبخیـزداری در 

کشـور اجـرا خواهد شـد.
وی با اشـاره بـه اینکـه تاکنـون در حدود 
۲۳ درصـد از حوضه هـای آبخیـز کشـور 
معـادل ۳۱ میلیـون هکتـار عملیـات 
آبخیزداری انجام شـده است، خاطرنشان 
کـرد: طبـق برنامه تـا پایـان سـال مالی 
۱۴۰۱ )شهریور ۱۴۰۲( بیش از ۲ میلیون 
هکتـار طـرح آبخیـزداری اجـرا خواهـد 

شـد.
معـاون آبخیـزداری، مراتع و امـور بیابان 
سـازمان منابـع طبیعـی و آبخیـزداری 
کشـور اضافـه کـرد: هدف گـذاری برای 
اجـرای طرح هـای آبخیزداری کشـور در 
طـول برنامه ششـم توسـعه یـک میلیون 
هکتار بـوده کـه با جهـش دو سـال اخیر 
مسـاحت طرح هـا تقریبـاً ۲ برابـر شـده 

اسـت.
وحیـد همچنیـن درخصـوص عملکـرد 
سـازه های آبخیـزداری در بارش هـای 
هکتـار  هـر  اینکـه  بیـان  بـا  اخیـر، 
آبخیزداری ۵۳۰ مترمکعـب آب را کنترل 
می کنـد، گفـت: طبـق ارزیابی هـا بـا 
اجـرای طرح هـای آبخیـزداری بیـش از 
۷۰ درصد خسـارات سیل امسـال کاهش 

یافـت.

 کشور در حوزه آبخیزداری 
عقب ماندگی دارد

معاون آبخیزداری سازمان منابع طبیعی 
کشور در سفر به اصفهان:

 خبر
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مدیرعامل سـازمان قطار شـهری اصفهان و حومه گفت: سـامانه اسکادا خط 
یک متروی اصفهـان به منظور پایش و کنترل شـبکه برق مصرفـی قطارها و 
ایسـتگاه ها بـوده و از مدرن ترین تکنولوژی هـای سـخت افزاری و نرم افزاری 

با اسـتفاده از حداکثر توان متخصصان داخلی تأمین و نصب شـده اسـت.
سیدمحسـن واعظی فـر در گفت وگـو بـا خبرنگار ایمنـا، با اشـاره به تسـت و 
راه اندازی سـامانه اسـکادا خط یک قطار شـهری اصفهـان اظهار کـرد: پس 
از رفع قسـمتی از مشـکلات مالـی پروژه، راه اندازی و تسـت سـامانه اسـکادا 

خط یک متـروی اصفهان در شـب های مـاه مبارک رمضـان انجام شـد و در 
سـاعات غیربهره بـرداری تا حصـول نتیجه مطلـوب، ادامـه دارد.

وی افـزود: این سـامانه به منظور پایش و کنترل شـبکه بـرق مصرفی قطارها 
و ایسـتگاه های متـروی اصفهـان بـوده و از مدرن تریـن تکنولوژی هـای 
سـخت افزاری و نرم افـزاری بـا اسـتفاده از حداکثر تـوان متخصصـان داخلی 

تأمین و نصب شـده اسـت.
مدیرعامل سـازمان قطار شـهری اصفهان و حومـه تصریح کـرد: وظیفه این 

سـامانه در حالت عادی مانیتورینگ وضعیت عملکرد شـبکه برق رسـانی و در 
حالت هـای اضطراری در صـورت قطع برق بالادسـت، مانور بـرای برق داری 
لحظه ای قطارهایی اسـت که با مسـافر در تونل قرار داشـته یا در ایسـتگاه ها 
حضـور دارنـد، به طوری کـه کمترین اخلالـی در خدمت رسـانی به مسـافران 

به وجـود نیاید.
واعظی فـر خاطرنشـان کرد: این سیسـتم بـه مجموعـه بهره بـرداری کمک 

می کنـد تا کیفیـت خدمـات خود بـه شـهروندان را افزایـش دهد.

مدیرعامل سازمان قطار 
شهری اصفهان و حومه:

خط یک متروی 
اصفهان مجهز به 
»اسکادا« شد



جهـــــــان

Isfahan News

 سمیه داداش زاده  چندی پیش 
مجله اقتصادی »اسپرینگر« 
جوان  که  نوشت  مطلبی  در 
ایرانی به عنوان نخبه اقتصادی 
بازاریابی  سبک  با  توانست 
C.C.M و در قالب گفت وگوهای 
حرفه ای 75 بازرگان از جهان 
را به ایران جذب کند. این خبر 
بهانه ای شد تا با علی ملایری 

گفت وگو کنیم.

ازنظر شما مهم ترین عامل 
افزایش تورم در سال های 
چه  و  چیست؟  اخیر 
راهکارهایی برای کنترل آن 

وجود دارد؟
افزایش تورم علل گوناگونی دارد اما یک 
مورد را می توان به عنوان اصلی ترین 
عامل رشد و ارتزاق تورم در کشور 
دانست و آن هم کانال تولید نقدینگی 
است. نقدینگی افسارگسیخته و عدم 
توازن آن با شاخص رشد اقتصادی یکی 
از مهم ترین عوامل ایجاد انواع تورم در 
کشور است و می توان نقدینگی موجود 
را مولود تحریم و سیاست های پولی و 

مالی دولت ها است.

پای  هم  بار  این  پس 
تحریم ها در میان است؟

بله. آثار تحریم یک اتفاق نیست 
بلکه یک فرایند کندرو است که در 
کشورهای با درامد ارزی )نفتی( مدت ها 
زمان می برد تا در زندگی روزانه مردم 
لمس گردد. همان طور که آثار تحریم 
و نقدینگی یک فرایند کندرور است، 

خنثی سازی، رفع و عبور از آن نیز نیازمند 
مدیریت صحیح یکپارچه و یک سازوکار 
مشخص در یک بازه زمانی طولانی 
است. شاید دولت ها بتوانند با برخی 
تصمیمات و تغییر بعضی از سیاست های 
مقطعی در نظام اقتصادی، از سرعت اثر 
گزاری تحریم ها بکاهند و یا اصطلاحاً 
صورت مسئله را پاک کنند... اما آنچه 
مسلم است و می تواند شاهراه برون رفت 
از مسائل حال حاضر باشد ایجاد بستر 
برای وقوع رشد اقتصادی )تولید( است.

این مهم، یعنی تولید در 
سال جاری با توجه به شعار 
سال چگونه می تواند به 
بهبود شرایط تولید و کنترل 

تورم کمک کند؟
اولویت اول دولت باید ایجاد ثباتی نسبی 
در بازار باشد که همین موضوع میل به 
تولید و سرمایه گذاری را در کشور بالا 
می برد اما متأسفانه بعضی از تصمیمات 
ناگهانی دولت؛ واردکننده؛ تولیدکننده 
و صنعتگر را همواره دچار مشکلات 
جدی؛ توقف در کار و بی میلی می سازد؛ 
اقتصاد خرد و کلان نیاز به وجود افقی 
پیش بینی  امکان  و  ثبات  روشن؛ 
کردن دارد تا فعالان اقتصادی بتوانند 

برنامه ریزی و تصمیم گیری بکنند.

در این شرایط تولیدکننده 
چگونه می تواند در اقتصاد 

ما نقش مثبتی بازی کند؟
جهش هر وجهی از تولید به معنی واقعی 
کلمه می تواند این مهم را برای ما فراهم 
آورد )افزایش رشد اقتصادی(، در شرایط 

کنونی تولید یک مسئله جدی و حائز 
اهمیت برای تیمار اقتصاد بیمار ماست، 
اگر بتوانیم با بررسی و امکان سنجی 
راهکارهای درست و متناسب با شرایط 
کنونی کشور، بودجه انبساطی را که 
یک بودجه تورم زاست به یک بودجه 
انقباضی؛ منطقی و هدفمند برسانیم 
و با کمک مردم و بنگاه های بزرگ و 
کوچک اقتصادی نقدینگی را به سمت 
جهش تولید در بخش خصوصی و 
دولتی هدایت کنیم، قطعاً شاخص رشد 
اقتصادی ما مثبت خواهد شد. برای 
رسیدن به این مهم توازن لازم است، 

توازن اقتصادی.

را  اقتصادی  توازن  این 
بیشتر توضیح بدهید.

کشورهای  از  برخی  در  ببینید 
بالایی  نقدینگی  نیز  توسعه یافته 

تولید می شود اما آن عاملی که اجازه 
نمی دهد نقدینگی در این کشورها به 
تورم لجام گسیخته تبدیل گردد، توازن 
میان نقدینگی و رشد اقتصادی است. 
با توجه به امکاناتی که در اختیار است 
و نظر به پتانسیل موجود در بازار ایران 
ایجاد توازن و تعادل میان نقدینگی 
و رشد اقتصادی در کشور ما دور از 
دسترس نیست و با رعایت و اجرای 
سیاست های پولی و مالی صحیح و 
استفاده بهینه از منابع می توان بدان 

دست یافت.

خب به عنوان آخرین سؤال؛ 
با این تفاسیر که مطرح 
کردید، اگر شما به عنوان یک 
فعال اقتصادی بخواهید به چند 
برای  اولویت دار  سرفصل 
از شرایط کنونی  برون رفت 

را  عوامل  کدام  اشاره کنید 
پیشنهاد می دهید؟

سؤال شما پرسشی کلی است که 
نمی توان در یک پاسخ به آن پرداخت 
اما اگر بخواهیم به صورت سرفصل 
بدان اشاره کنیم: در وهله اول رفع سو 
مدیریت های داخلی، تلاش برای 
تحریم زدایی، برقراری ارتباط سازنده 
با پارتنرهای تجاری بالفعل و بالقوه 
جهت افزایش تراز تجاری و دادوستد، 
نگاه مثبت و کارشناسی شده به چرخه 
اقتصاد کشور، افزایش تولید و به دنبال 
آن افزایش صادرات غیرنفتی، افزایش 
محصولات  صادراتی  های  سیبل 
ایرانی، توقف واردات غیرضروری و 
جلوگیری از هدر رفت منابع ارزی، 
جلوگیری از قاچاق کلان کالا و ایجاد 
شرکای  با  بین بانکی  کنسرسیوم 

تجاری.
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 امین سـریزدی  گـروه واگنـر بـه یکـی از طرف هـای درگیر در سـودان 
پیشـنهاد کمک کـرده اسـت. دو مقـام فعلـی و سـابق آمریکایـی می گویند 
گروه شـبه نظامی واگنـر به رهبر نیروی پشـتیبانی سـریع سـودان پیشـنهاد 
ارسـال سـلاح های سـنگین کرده اسـت. نیروی پشـتیبانی سریع سـودان از 
نزدیک به یـک هفتـه پیش بـا ارتش ایـن کشـور آفریقایـی وارد نبرد شـده 

اسـت.
روزنامـه آمریکایـی »وال اسـتریت ژورنـال« در گـزارش خود عـلاوه بر این 
دو مقام کنونی و سـابق ایـالات متحده بـه یکـی از نزدیکان فرمانـده نیروی 

پشـتیبانی سـریع سـودان نیز اسـتناد کرده است.
 بنا بـه همین گـزارش گـروه شـبه نظامیان واگنر پیشـنهاد کـرده تـا برخی از 
سـلاح های سـنگین خود را که در جمهـوری آفریقای مرکزی مسـتقر اسـت 
به سـودان منتقـل کنـد. گـروه واگنـر طـی سـال های گذشـته در جمهوری 

آفریقـای مرکـزی فعال بوده اسـت.
»وال اسـتریت ژورنـال« بـه نقـل از منبع نزدیـک به محمـد حمـدان دقولو، 
رهبر نیروهای پشـتیبانی سودان نوشـته که وی فعلًا پیشـنهاد دریافت سلاح 
از گروه واگنـر را رد کرده اسـت تا خشـم آمریـکا را برنیانگیـزد. در مقابل یک 

مقـام کنونی در دولت آمریکا گفته اسـت کـه محمد حمدان دقولـو »فعالانه« 
پیشـنهاد دریافت سـلاح های سـنگین از گروه واگنـر را مدنظر دارد.

نیـروی هوایـی ارتـش سـودان طـی روزهـای گذشـته بـه مواضـع نیـروی 
پشـتیبانی سـریع این کشـور حمله کرده اسـت. درگیری هـا در سـودان از روز 
شـنبه گذشـته تاکنون حـدود ۳۳۰ کشـته و ۳۲۰۰ مجـروح بر جای گذاشـته 

اسـت.
تخمیـن زده می شـود کـه تاکنـون بیـن ۱۰ تـا ۲۰ هـزار نفـر در پـی ایـن 

درگیری هـا از سـودان بـه چـاد گریخته انـد.

پیشنهاد »واگنر« 
به یکی از طرفین 
سودانی!

وال استریت ژورنال حضور 
گروهی از مزدوران بین المللی را 
در سودان فاش کرد:

خبر اول

ISFAHAN
N E W S

مسی به بارسلونا برگشت؛

این بار با 15 چمدان!

رییس شورای امنیت داخلی رژیم صهیونیستی با ادعای این که عربستان برای 
حل مسئله یمن روابطش با ایران را ازسرگرفته است، روابط تهران-مسکو را 

نگران کننده تلقی کرد.
به گزارش ایسنا و به نقل از شبکه المیادین، تزاچی هانگبی، رییس شورای 
امنیت داخلی رژیم صهیونیستی به شبکه تلویزیونی کان این رژیم گفت که 
»علیرغم هم گرایی عربستان سعودی و ایران، شرایط برای عربستان سعودی 

بیش از پیش مهیا است.«
هانگبی درباره هدفی که عربستان در زمینه ازسرگیری روابط با ایران دنبال 
می کند، مدعی شد: سعودی ها می خواهند مسئله یمن را حل کنند و بهای آن 

مشروعیت دادن به ایران است و این به ضرر ما نیست.
آمریکا، متحد اصلی آن در منطقه، یعنی رژیم اسراییل و برخی کشورهای عربی 
مدعی هستند که ایران با حمایت از انصارالله یمن )حوثی ها(، به درگیری ها در 

آن دامن زده است.
این در حالی است که ایران بارها با رد این ادعا، در چارچوب های مختلف 
دیپلماسی بین المللی و منطقه ای بر ضرورت پایان دادن هر چه سریع تر به 
بحران یمن تاکید کرده و آمادگی خود را برای کمک به اجرای ابتکارات جهت 

برقراری صلح اعلام کرده است.
بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی چند روز پیش با ادعای این که 
»کسانی که با ایران شریک می شوند، با بدبختی شراکت می کنند«، در این باره 
مدعی شده بود که این ازسرگیری روابط بیشتر به تمایل برای تنش زدایی و از 
میان برداشتن مشکلات دیرین یمن بازمی گردد و »سران عربستان سعودی 
درخصوص اینکه چه کسی دشمن شان است و نه دوست شان، دچار توهم 

نیستند.«
ایران و عربستان سعودی که از سال ۲۰۱۶ روابط دیپلماتیک شان قطع شده بود، 
در ماه گذشته با میانجیگری چین توافق کردند که روابط دوجانبه را از سر بگیرند.

تا کنون وزرای امور خارجه دو کشور در پکن درباره آینده روابط دو کشور و 
بازگشایی سفارت خانه ها گفت وگو کرده اند و دعوت متقابل برای سفر مقامات 

بلندپایه طرفین به پایتخت ها انجام شده است.

گزارش

 ادعای یک مقام صهیونیست
در رابطه با توافق تهران و ریاض؛

 عربستان در پی حل مشکل
یمن است

لیونـل مسـی همـراه خانـواده و دوسـتان 
نزدیکش، وارد بارسـلونا شـد و از در پشتی 
فـرودگاه آل پـرات، بـه منـزل خـود در 
کاستلدفلس رفت. در روزهایی که شایعات 
بازگشـت لیونل مسـی به بارسـا داغ دنبال 
می شـود، مسـی همراه خانـواده پاریس را 
به مقصد بارسـلونا ترک کـرد. او بر خلاف 
همیشـه ترجیـح داد ایـن بـار از در پشـتی 
فـرودگاه ال پرات خارج شـود تـا مجبور به 

پاسـخگویی بـه خبرنگاران نباشـد.

یعنـی  چمـدان   15 حمـل 
بازگشت به بارسلونا

طبـق ادعـای جـرارد رومـرو، خبرنـگار 
مشـهور کاتالان، از میان اعضـای خانواده 
و دوستان مسـی، تنها په په کاسـتا بود که 
مقابل خبرنگاران ظاهر شـد و البته ترجیح 
داد بـه سـؤالات پاسـخ ندهـد. طبـق این 
گـزارش، مسـی همـراه خـود ۱5 چمدان 
داشـت کـه اتفاقـی غیرمعمـول اسـت. 
برخـی گمانه زنـی کرده انـد کـه مسـی 
تصمیم قطعی بـرای تـرک پاریس گرفته 
و حمل ۱5 چمدان نشـان از این دارد که او 
بازگشت به بارسـلونا را در دسـتور کار قرار 

داده اسـت.

فرپلـی مالـی باشـگاه مانـع 
بزرگ بازگشت مسی 

در روزهای اخیر مدیران بارسلونا صراحتاً از 
تماس با مسـی خبر داده انـد و حتی رئیس 
لالیـگا نیـز ابـراز امیـدواری کـرد کـه این 
اتفـاق رخ بدهـد بـا این حـال هنـوز موانع 
زیادی در راه بازگشت مسـی وجود دارد که 
مهم ترینشان مشـکل فرپلی مالی باشگاه 
اسـت. مدیران بارسـا در تلاش هستند تا با 
فعال کردن یـک اهرم مالی جدیـد بتوانند 
مقدمات بازگشـت مسـی را فراهـم کنند. 

باید دیـد موفق خواهند شـد یـا خیر.

اتکا به تولید راه تیمار اقتصادهای بیمار
گفت وگو با یک فعال اقتصادی درباره راه کارهای مقابله با افزایش تورم؛



شماری از روسای دانشگاه های اصفهان در جریان سفر 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی به استان بر آمادگی، 
هم افزایی و نقش آفرینی برای تحقق اهداف این شورا 

تاکید کردند.
روسای دانشگاه های استان در نشست با حجت الاسلام 
شورای  دبیر  خسروپناه  عبدالحسین  والمسلمین 
عالی انقلاب فرهنگی به میزبانی دانشگاه اصفهان، 
ظرفیت های این استان را برای کمک به اجرای 
برنامه های فرهنگی دولت سیزدهم راهگشا و مؤثر 

دانستند.
رییس دانشگاه اصفهان در این جلسه گفت: ظرفیت های 
علمی و فرهنگی دانشگاه اصفهان می تواند با تمرکز زدایی 

به ارتقای حوزه های مختلف کمک کند.
حسین هرسیج به برنامه ریزی جامعه محوری و تمدن 
سازی در دانشگاه اصفهان اشاره و بیان کرد: با رویکرد 
مساله محور و با تعریف سرفصل های کاربردی به دنبال 
راه اندازی دانشکده علوم و فنون نوین راهبردی جمهوری 
اسلامی و دانشکده نیازمحورکشور با تاکید بر بخش 

صنعت در اصفهان هستیم.
رییس دانشگاه اصفهان افزود: با هدف تثبیت مرجعیت 
علمی و دیپلماسی علمی این دانشگاه؛ دانشکده بین 
الملل نیز با استقرار رشته های مختلف در اصفهان راه 

اندازی می شود.
وی افزود: دانشگاه اصفهان علاوه بر فناوری و نوآوری نیز 

بدنبال حمایت از صنایع فرهنگی و صنایع خلاق است.

دانشگاه؛ بازوی توانمند شورای عمومی 
فرهنگی

رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان بر ضرورت 

گسترش ارتباط شورای عالی انقلاب فرهنگی با نخبگان 
و جامعه دانشگاهیان تاکید کرد و افزود: این شورا در همه 
دانشگاه های کشور از جمله اصفهان بازوهای اجرایی 
توانمندی دارد که باید زمینه ارتباط و هم افزایی آنها 
افزایش یابد. شاهین شیرانی افزود: مصوبات پیش از 
مطرح شدن در صحن علنی شورای فرهنگی ابتدا بطور 

دقیق کارشناسی و مطالعه شود.
وی پیشنهاد داد: دفاتر شورای عالی انقلاب فرهنگی در 

یکی از دانشگاه های هر استان راه اندازی شود.
شیرانی، ارزیابی کمی و کیفی مصوبات از سوی شورای 
انقلاب فرهنگی و بررسی آثار و نتایج تصمیم گیری های 

این شورا را ضروری دانست.

رییس دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان در همین پیوند؛ 
اجرای طرح نشاط و هدفمند کردن فعالیت های پژوهشی 
در این دانشگاه را همسو با برنامه های شورای عالی انقلاب 

فرهنگی برشمرد.
پیام نجفی افزود: پویش شرکت های نوپا و دانش بنیان و 
شکل گیری تیم های نوآوری و فناوری در این دانشگاه از 

دیگر زمینه هایی است که با رفع کاستی ها و تقویت آن 
می توان به ارتقای اهداف فرهنگی در حوزه های مختلف 

دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان کمک کرد.

ضرورت مهندسی فرهنگی در دانشگاه ها
رییس دانشگاه صنعتی اصفهان گفت: با مهندسی 
فرهنگی در محیط دانشگاه از جمله خوابگاه های 
دانشجویی می توان به طراحی و اجرای اهداف شورای 

عالی انقلاب فرهنگی کمک کرد.
سید علی محمد میرمحمدی میبدی به روز رسانی دروس 
معارف دانشگاه ها را از دیگر راهکارهای مؤثر در تحقق 

اهداف فرهنگی در دانشگاه ها دانست.

نقش دانشگاه هنر در تثبیت ارزش های 
فرهنگی

رییس دانشگاه هنر اصفهان گفت: دانشگاه های هنر نقش 
موثری در نهادینه سازی ارزش های فرهنگی دارند. خواجه 
احمد عطاری، تثبیت و انتقال ارزش های فرهنگی با زبان 
هنر را یکی از کارکردهای مهم این دانشگاه ها بیان کرد و 
افزود: پیاده سازی اهداف فرهنگی در دانشگاه هنر نیازمند 

توجه و حمایت های ویژه است.
وی افزود: طرح آمایش هنر در اصفهان به صورت پایلوت 

آغاز شده که در این زمینه می توانیم الگو در کشور باشیم.
همچنین حسین مدیه معاون آموزشی دانشگاه فنی و 
حرفه ای اصفهان، تقویت هسته های مشاوره شورای 
عالی انقلاب فرهنگی در ۱۲ مرکز این دانشگاه در استان 
اصفهان را در پیاده سازی اهداف فرهنگی و علمی مؤثر 
دانست. وی افزود: بیشتر دانشجویان این دانشگاه از همان 

دوران تحصیل جذب بازار کار می شوند.

 اخبـار اصفهـان  مدیرعامل گـروه فولاد 
مبارکـه در نشسـت خبـری بـا خبرنـگاران و 
اصحاب رسـانه، ضمن تشریح دسـتاوردهای 
فـولاد مبارکـه در سـال ۱40۱ بابیـان این که 
کسـب 6۱ رکورد در گروه فـولاد مبارکه طی 
سـال ۱40۱ یک نهضت بود و نه یـک اتفاق، 
گفت: فـولاد مبارکـه با صـد درصـد ظرفیت 
خـود مشـغول فعالیـت اسـت به طوری کـه 
میزان تولیـد این گـروه به ۱0 میلیـون و ۲44 
هزار تن رسـیده و دارای سـهم 34 درصدی از 

تولید فولاد کشـور اسـت.
محمـد یاسـر طیـب نیـا مدیرعامل شـرکت 
فـولاد مبارکـه اصفهـان در نشسـت خبری 
بـا خبرنـگاران و اصحـاب محتـرم رسـانه با 
طرح این سـؤال کـه مهم تریـن ویژگی یک 
بنـگاه اقتصـادی موفق چیسـت؟ گفـت: به 
نظـر می رسـد بـا توجـه  بـه شـرایط رقابتی 
سـختی که بـر اقتصـاد جهانی و کشـورمان 
حاکـم اسـت، یـک بنـگاه اقتصـادی بایـد 
قابلیت هـای جدیـد در خـود ایجـاد کنـد و 
همـواره بـا رشـد و نـوآوری و رفتـن بـه 
سـمت فناوری هـای جدیـد و افزایـش 
رقابت پذیـری خـود را بـه روز کنـد. امـروزه 
یک بنـگاه اقتصـادی موفّـق باید شـفافیت 
و سـلامت در کار داشـته و بـه دوراز فسـاد 
عمـل کنـد؛ امـروزه بنگاه هـا نمی تواننـد 
جامعـه پیرامونی خـود را نادیده گیرنـد و باید 
هماننـد شـهروندی مسـئولیت پذیر بـرای 
خلق آینده ای بهتر و درخشـان بـرای جامعه، 
خـود را مسـئول بداننـد، بنابراین یـک بنگاه 
اقتصـادی نمی توانـد خـود را موفـق بدانـد 
درحالی کـه بـرای جامعـه پیرامونـی خـود 

آسـیب داشـته باشـد.
طیب نیـا گفـت: فـولاد مبارکـه بزرگ ترین 
تولیدکننـده ورق هـای فـولادی تخـت 
بـا سـهم حـدود 34 درصـدی در کشـور و 
سـهم ۲0 درصـدی در خاورمیانـه و شـمال 
آفریقـا )MENA( و بـا ظرفیـت تولیـد ۱۱ 
میلیـون و 400 هـزار تـن آهـن اسـفنجی 
در سـال بزرگ تریـن تولیدکننـده آهـن 
فعلـی  ارزش  اسـت.  جهـان  اسـفنجی 
بـازار شـرکت فـولاد مبارکـه 5۱0 هـزار 
میلیـارد تومـان اسـت و ایـن یعنـی سـهم 
۱.5 درصـدی شـرکت در تولیـد ناخالـص 
داخلی )GDP( کشـور و سـهم 6.5 درصدی 
در تولیـد ناخالـص داخلـی بخـش صنعـت 
دارد. همچنیـن زنجیـره تأمیـن گسـترده 
ایـن شـرکت مشـتمل بـر بیـش از ۲500 
شـبکه  و  خدمـات  و  کالا  تأمین کننـده 
گسـترده مشـتریان آن نیـز شـامل بیـش از 

۱000 کارخانـه و کارگاه اسـت.
طیـب نیـا بـا تأکیـد بـر این کـه کسـب 6۱ 
رکـورد در گـروه فـولاد مبارکـه طـی سـال 
۱40۱ یـک نهضـت بـود و نـه یـک اتفـاق 
گفت: اگرچه در حال حاضـر تولید در صنعت 
کشـور به طـور میانگیـن بـا 60 درصـد 
ظرفیـت و در برخـی صنایـع بـا 30 درصـد 
در حال انجام اسـت، اما خوشـبختانه شـاهد 
این هسـتیم که فـولاد مبارکه با صـد درصد 
ظرفیت خود مشـغول فعالیت اسـت. در حال 
حاضر تولید گـروه فولاد مبارکـه ۱0 میلیون 
و ۲44 هـزار تن اسـت و این گروه سـهم 34 
درصـدی از تولیـد فولاد کشـور را بـر عهده 
دارد. بـا در نظـر گرفتـن نقـش تأثیرگـذار 

فـولاد مبارکـه و دسـتاوردهای آن، ایـن 
شـرکت را می تـوان به عنـوان الگـوی ملـی 

بنـگاه داری معرفـی کـرد.
مدیرعامـل گروه فـولاد مبارکـه ادامـه داد: 
اگرچه سـال گذشـته سـال افول قیمت های 
فـولاد بـود، امـا گـروه فـولاد مبارکـه بـا 
رکوردشـکنی های متعدد و تولید ۱0 میلیون 
و ۲44 هـزار تـن فـولاد توانسـت عملکـرد 

شایسـته ای از خـود برجای گـذارد.

وی با اشـاره بـه اهمیـت سـرمایه گذاری در 
طرح های جدیـد کشـور گفت: خوشـبختانه 
طـی سـال های قبـل و به طـور جدی تـر و 
هدفمندتـر سـرمایه گذاری های جدیـدی 
صـورت گرفتـه اسـت. در فـولاد مبارکـه به 
میـزان 5.8 میلیـارد دلار سـرمایه گذاری در 
حوزه هـای مختلف زیرسـاختی و زیـر بنایی 
تعریف شـده اسـت به همیـن دلیل مـا فولاد 
مبارکـه را شـرکتی توسـعه ای می دانیم و در 

همیـن راسـتا بـا عنایـت بـه دسـتاوردهای 
حـوزه توسـعه و سـرمایه گذاری های جدیـد 
ملاحظـه می کنیـم کـه رشـدی کـه سـال 
۱40۱ در حـوزه سـرمایه گذاری و توسـعه 
رخ داده، ۱0 برابـر سـال ۱3۹۹ بـوده اسـت.

به طـور مشـخص امسـال هدف گـذاری 
در ایـن حـوزه 8۱ هـزار میلیـارد تومـان 
بـه   ۱404 افـق  در  و  سـرمایه گذاری 
میـزان ۲۱6 هـزار میلیـارد تومـان اسـت 

و ایـن درسـت همـان چیـزی اسـت کـه از 
فـولاد مبارکـه انتظـار مـی رود و رسـالت 
خـود می دانیـم. فـولاد مبارکه توسـعه های 
خود را بـا مشـارکت و یـا احـداث واحدهای 
فـولادی و رسـیدن بـه ظرفیـت ۱4 میلیون 
تن تـا افـق ۱404 هدف گذاری کرده اسـت.

وی تصریـح کـرد: به طورکلی کسـب درآمد 
سـالانه بالغ بر ۱5 میلیـارد دلار، الگوی ملی 
بنـگاه داری، جایـگاه اول در رتبه بنـدی برتر 
کشـور )IMI100(، سازمان سـرآمد در جایزه 
پایـداری سـازمانی انجمـن جهانـی فـولاد، 
ایجـاد کسـب وکارهای جدیـد، تکمیـل 
زنجیـره متـوازن بـرای تولیـد ۱8 میلیـون 
تن فـولاد خـام و حضـور مقتدرانـه در جمع 
۲0 شـرکت فـولادی در جهـان بـا رویکـرد 
اسـتفاده حداکثـری از ظرفیت هـای موجود 
از اهـداف فولاد مبارکه در افق ۱404 اسـت.

بـه گفتـه طیـب نیـا، پـروژه انتقـال ۲00 
میلیـون مترمکعـب آب از دریـای عمـان 
بـه فـلات مرکـزی یکـی از طرح هایـی 
اسـت کـه فـولاد مبارکـه بـا نـگاه ملـی در 
آن سـرمایه گذاری و از ابتـدا پیگیـر آن بوده 
اسـت. ایـن پـروژه را از روز دوم کاری خـود 
در فـولاد مبارکـه بـا همـکاری مسـئولان 
اسـتانی و کشـوری پیگیـری کردیـم کـه 
خوشـبختانه باقوت در حال پیشـرفت است. 
بـر ایـن باوریـم کـه بـا اجـرای این پـروژه، 
مشـکل آب کل صنعـت اسـتان اصفهـان 
حـل خواهـد شـد و خوشـبختانه شـاهد این 
هسـتیم کـه ایـن پـروژه در بیسـت جبهـه 
مختلـف و چنـد صـد کیلومتـر لوله گـذاری 
در حـال انجـام اسـت. نکتـه حائـز اهمیـت 

آن اسـت کـه فـولاد مبارکه تـا امـروز بیش 
از سـهم خـود در این پـروژه سـرمایه گذاری 
کـرده اسـت. پـروژه انتقـال آب از دریـای 
عمـان به فـلات مرکـزی صرفـاً بـرای رفع 
مشـکل فـولاد مبارکـه نیسـت چراکـه این 
شـرکت بخـش فراوانـی از آب موردنیاز خود 
را از طریـق سـرمایه گذاری در طرح هـا و 
پروژه هـای متعدد ازجمله اسـتفاده از پسـاب 
تصفیه شده صنعتی و شـهری در حال تأمین 
اسـت و به طورکلـی میزان برداشـت آب خام 
فـولاد مبارکـه ۱4 میلیـون مترمکعـب بوده 
اسـت و هدف گـذاری فـولاد مبارکه در سـه 
سـال آینده این اسـت که برداشـت آب خود 
را از رودخانـه زاینـده رود بـه صفـر برسـاند. 
تمامی ایـن اقدامات بـرای حل مشـکل آب 
اصفهـان اسـت کـه فـولاد مبارکـه در ایـن 
پـروژه بیـش از سـهم خـود بـا صـرف ارقام 

سـنگینی مشـارکت داشـته و دارد.
وی خاطرنشـان کرد: اگرچه در سـال ۱370 
بـرای تولید ۲.4 میلیـون تن فـولاد در فولاد 
مبارکـه مصـرف ویـژه آب ۱6.6 مترمکعب 
بـر تـن تولیـد در نظـر گرفته شـده بـود، امـا 
امـروز خوشـبختانه شـاهد ایـن هسـتیم که 
علی رغـم افزایـش تولید و رسـیدن بـه 7.۲ 
میلیـون تـن محصـول، بـا سـرمایه گذاری 
در تصفیـه پسـاب شـهری و بازچرخانی آب 
مصرفـی در خط تولیـد و اجرای ده هـا پروژه 
دیگـر در سـال ۱40۱ مصـرف ویـژه آب به 
۲.۲8 مترمکعـب بر تـن تولیـد کاهش یافته 
و فولاد مبارکـه در خصوص میـزان مصرف 
آب به عنـوان یـک الگـوی جهانـی در میان 

فولادسـازان جهـان مطرح اسـت.

متا در فصل اول سال جاری میلادی 
۲8٫65 میلیارد دلار درآمد به جیب زد 
و ارزش سهام این شرکت در واکنش 

به گزارش مالی افزایش یافت.
و  فیسبوک  مادر  )شرکت  متا 
اینستاگرام و واتساپ( در فصل اول 
سال جاری میلادی فراتر از حد انتظار 
تحلیلگران وال استریت ظاهر شد و 
توانست درآمد و سود خوبی به جیب 
بزند. بر اساس آنچه نیویورک پست 
می نویسد، گزارش مالی متا باعث 
شد ارزش سهام این شرکت در زمانی 

کوتاه رشد کند.
متا در جدیدترین گزارش مالی اش 
اعلام کرد که تعداد کاربران فعال 
ماهانه فیسبوک به سه میلیارد نفر 
نزدیک شده است. این شرکت در 
پیش بینی عملکردش از فصل دوم 
۲0۲3 نیز فراتر از انتظار تحلیلگران 

عمل کرده است.
مارک زاکربرگ، مدیرعامل متا، 
می گوید تمرکز بر هوش مصنوعی 
به نتایج خوبی در اپلیکیشن ها و 
کسب وکارهای این شرکت منتهی 

شده است.

 خبراول
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رشد سهام متا در 
واکنش به گزارش مالی

 تعداد کاربران فیسبوک به 
تقریباً سه میلیارد رسید!

نشست روسای دانشگاه های استان اصفهان در نشست با دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی برگزار شد:

تاکید بر همراهی در تحقق اهداف شورای عالی انقلاب فرهنگی

مدیرعامل فولاد مبارکه در نشست خبری:

 فولاد مبارکه آب را به اصفهان می آورد

 شنبه 9 اردیبهشت 1402  | شمـاره 1316

ISFAHAN
N E W S

www.esfahan-news.com

08
Managing Director: Reza Mahzooniye
chief executive: Marziye Rabiei
Deputy manager: Mohammad Hossein Mahzooniye
Editor-in-Chief: Mohammad Bandarabasi
technical manager: Nooshin Ravaqi
Editorial board:
Amin Saryadzi , Shadi Bakhshi , Saman Sofalgar Parisa Jamadi , 
Maryam Emadi , Adadeh Soleymannejad

The first bilingual economic newspaper of Isfahan province

دانـشبنیـان

تلفن: 031-32274500          

دورنگار: 32274514ـ 031

روابط عمومی: 031-32274754   

سازمان آگهی های اصفهان:

32274518 - 32274517  -  32274512  32274506 ـ 031

تلفن: 2274500 3 -031 

دورنگار: 32274502 -031 

فاکس بازرگانی اصفهان : 32274511- 32274507ـ 031

امور مشترکین اصفهان: 031-32274508

فاکس: 031-32274511

لیتو گرافی و چاپ صمیم:44533725 ـ 021

پیام کوتاه : 30007232

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: رضا محزونیه

سردبیر: مرضیه ربیعی

جانشین مدیرمسئول: محمدحسین محزونیه

دبیرتحریریه: محمدبندرعباسی

طراح: نوشین رواقی

هیئت تحریریه: 

دریا وفائی، یلدا توکلی، مریم عمادی، سامان سفالگر، پریساجمدی،  رضا 

اخلاق پور، سعیده اسکندری ، دکتر زهره رجبی، علی رفیعی وردنجانی ، امین 

سریزدی، حوریه محزونیه، سعیدواعظ،  شادی بخشی، آزاده سلیمان نژاد

شناسنامه

دفتر اصفهان: میدان احمدآباد ، ابتدای خیابان شهید مفتح )بهرام( ساختمان امام )ع(

اولین روزنـامه اقتصـادی دو زبانه استان اصفهان
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